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Budżet obywatelski do piątku.  
Trwa zgłaszanie projektów do SBO. Czas mamy 
tylko do 27 czerwca                                                   str. 3

Narkotyki w Sochaczewie.  
Ostatnie wydarzenia w Gimnazjum nr 2, 
kiedy trzech uczniów zatruło się dopalaczami, 
skłoniły nas do zbadania tematu                 str. 5

POLECAMY

Boże Ciało 
na zamku

Wyjątkowe, niezapomniane koncerty odbyły się w Boże Ciało na wzgórzu 
zamkowym. „Góra Błogosławieństw” i „Sen o Sochaczewie” przyciągnęły setki 
mieszkańców i przetarły drogę do organizowania tego typu wydarzeń 
w odnowionych ruinach                     Więcej str. 9 i 11

Dziś w „Ziemi”

Z nami pomalujesz dach, 
odnowisz budynek wewnątrz 

i na zewnątrz
pomalujesz samochód i ciągnik

Posiadamy duży wybór 
kolorów i rodzajów farb
Fachowe porady, promocyjne ceny

Hurtownia Art. Przemysłowych
ul. Kusocińskiego 5 

(na terenie Spółdzielni Ogrodniczej)
Tel. 46 862-24-23

ZS-628

Plac budowy w Chodakowie

Centrum Chodakowa zmieniło się w wielki plac budowy. Ekipy 
weszły na przyszkolne boiska i pasaż Duplickiego             str. 2
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
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Umowę na budowę boisk 
podpisano 27 maja, ale za-
nim do tego doszło szkoła za-
brała się za porządkowanie 
zarośniętej krzakami dział-
ki odgradzającej ją od pasażu 
Duplickiego.

- W krzakach spotyka-
li się amatorzy tanich win, 
dlatego o ich usunięciu zde-
cydowałem niemal natych-
miast po rozpoczęciu pra-
cy w Zespole Szkół. Teraz 
mamy widok na czysty i bez-
pieczny teren, uczniowie pa-
trzą z okien nie na bar pod 
chmurką, ale na maszyny 
budujące im boisko. Po wa-
kacjach ten widok zasadni-
czo się zmieni - mówi dyrek-
tor ZS Zbigniew Pakuła. 

Przetarg na wykonawstwo 
wygrała fi rma Gardenia Sport 
z Warszawy, a koszt prac osza-
cowała na 1,4 mln zł. 

- Zbudujemy dwa bo-
iska. Pierwsze do piłki noż-
nej z trawą naturalną, oto-
czone bieżnią poliuretanową 
w kolorze czerwonym. Dru-
gie boisko, o wymiarach 28 
x 42 metry, wielofunkcyjne 
do gry w koszykówkę, siat-
kówkę, tenisa, pokryte bę-
dzie warstwą poliuretanową, 
wykonaną w systemie „2 S”. 
To znacznie lepszy i trwalszy 
system niż powszechnie uży-
wany na Orlikach. W syste-
mie „2 S” nawierzchnia bo-

iska zbudowana jest z dwóch 
warstw. Jedna z nich to poli-
uretan o grubości minimum 
6-7 milimetrów. Oznacza to 
dłuższe i bezawaryjne użyt-
kowanie obiektu. Do tego 
przez lata takie boisko wyglą-
da jak nowe. Projekt przewi-
duje też odwodnienie terenu 
i oświetlenie boiska - mówi 
Tomasz Bernat, prezes fi rmy 
Gardenia Sport. 

Boiska mają być gotowe do 
końca wakacji i, jak zapewnia 
prezes Bernat, będą wykona-
ne, jeśli tylko fi rma nie napo-
tka na jakieś „niespodzianki” 
w gruncie. Na koniec zapla-
nowano wymianę lub mon-
taż nowego ogrodzenia wokół 
całego terenu Zespołu Szkół 
od strony ul. Chopina, Cho-
dakowskiej, od Zespołu Szkół 
im. J. Iwaszkiewicza oraz pa-
sażu Duplickiego. Łącznie na 
budowę kompleksu sportowe-
go i dodatkowe roboty zwią-
zane z porządkowaniem te-
renu ZS w budżecie miasta 
odłożono 1.655.000 zł. 

Gardenia Sport budu-
je boiska od 15 lat. To jeden 
z liderów tej branży na pol-
skim rynku. Spod jej rąk 
wyszło już ponad 700 tysię-
cy metrów kwadratowych 
nawierzchni syntetycznej. 
Rocznie buduje ok. 40-50 bo-
isk. Kilka lat temu Gardenia 
projektowała - dla Sochacze-

wa - jedno z pierwszych w 
Polsce boisk wyposażonych 
w trawę tzw. długą. Obiekt 
służy do dziś. To boisko przy 
ul. Chopina w Chodakowie. 

Zgodnie z wcześniejszy-
mi deklaracjami, przed wa-
kacjami zakończyła się budo-
wa nowego, wartego 220.000 
zł, boiska przy Szkole Pod-
stawowej nr 2. To pierwszy 
tego typu tak nowoczesny i 
funkcjonalny obiekt w Bo-
ryszewie. Ma służyć nie tyl-
ko 300 uczniom „dwójki”, 
ale wszystkim mieszkańcom 
dzielnicy.

Przy „dwójce” powsta-
ło boisko wielofunkcyjne do 
koszykówki i piłki siatkowej 
o wymiarach 19,1m x 32,1m 
(pole do gry 15,1x28,1m). 
Obiekt jest oświetlony lampa-
mi umieszczonymi na 9-me-
trowych słupach (oświetla-
ją też boisko do piłki nożnej i 
bieżnię, które będą budowa-

ne w II etapie) i wyposażony 
w niezbędne urządzenia takie 
jak piłkochwyty zamontowa-
ne z trzech stron boiska, tablice 
i obręcze do koszykówki, słup-
ki i siatka do siatkówki, ławecz-
ki do siedzenia. Najważniejsza 
jednak pozostaje bezpieczna, 
wytrzymała, lecz jednocześnie 
miękka, nawierzchnia wyko-
nana z poliuretanów.

Z-ca burmistrza Ma-
rek Fergiński liczy, że bo-
isko będzie intensywnie wy-
korzystywane przez dzieci 
podczas lekcji wychowania 
fi zycznego, a popołudnia-
mi przez dzieci z pobliskich 
osiedli. Wakacje to idealny 
czas, by przetestować obiekt, 
organizować zawody czy 
turnieje. (d)

Boiska dla Chodakowa i Boryszewa
Zgodnie z wcześniejszymi zapowiedziami, przy 
chodakowskim Zespole Szkół właśnie rozpoczęła 
się budowa dwóch boisk - trawiastego do 
piłki nożnej oraz wielofunkcyjnego ze sztuczną 
nawierzchnią. Z kolei Boryszew już dziś może 
korzystać z nowych obiektów.

W tym tygodniu planowane jest ofi cjalne otwarcie boisk przy SP 2 w Boryszewie

Już teraz korzystają z nich mieszkańcy dzielnicy

Centrum Chodakowa to od kilku 
dni wielki plac budowy. Tuż obok 
powstającego zespołu boisk przy 
Szkole Podstawowej nr 7 prze-
biega pasaż Duplickiego, który 
wkrótce zmieni się w bezpieczną, 
oświetloną, utwardzoną kostką 
aleję spacerową, przystosowaną 
także dla rowerzystów. Prace 
związane z gruntownym remon-
tem pasażu właśnie ruszyły. 

Burmistrz Piotr Osiecki 
pytany, dlaczego przekony-
wał radnych, aby zabrać się 
za remont tej alei, odpowia-
da prosto.

- Nie ma lepszych i gorszych 
dzielnic, tak jak nie ma lepszych 
i gorszych mieszkańców. Po-
prawiamy wygląd centrum So-
chaczewa, inwestujemy też w 

Chodaków. Chcemy, by pasaż 
Duplickiego stał się miejscem 
spotkań i spacerów mieszkań-
ców dzielnicy. Mam nadzieję, 
że razem z powstającym obok 

kompleksem sportowym przy 
Zespole Szkół pasaż stanie się 
miejscem, z którego wszyscy 
będziemy dumni. A trzeba jesz-
cze pamiętać, że wkrótce ruszy 
remont, również graniczące-
go z pasażem, stadionu Bzury-  
mówi burmistrz.  

- Prawda jest taka, że gdy 
przez kilka dni jest sucho, pa-
sażem nie sposób przejść. Buty, 
ubranie, wszystko jest pokry-
te warstwą kurzu. A przecież z 
tego skrótu korzysta większość 
mieszkańców dzielnicy - idąc na 
zakupy, do przychodni zdrowia, 
banku. Dzieci chodzą tędy na 

zajęcia wychowania fi zycznego, 
do domu kultury. Zleciliśmy fi r-
mie PRIMA budowę szlaku pie-
szo - jezdnego. Na całej długości 
ekipy ułożą chodnik o szeroko-
ści 2,2 metra i dodatkowo 2-me-
trową ścieżkę rowerową. Chod-
nik i ścieżka wykonane będą 
z kostki betonowej, a obydwa 
szlaki oddzieli pas z kostki gra-
nitowej - wylicza Urszula Ciel-
niak, naczelnik Wydziału Inwe-
stycji i Modernizacji UM. 

Przebudowa chodakowskie-
go pasażu prowadzona będzie do 
jesieni. Wartość prac to 456.800 
zł. (dw)

Ruszyła budowa pasażu Duplickiego 
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KONDOLENCJE

Wyrazy głębokiego i szczerego 
współczucia pogrążonej w smutku 

Rodzinie z powodu śmierci 

JANA STĘPNIA
Byłego Radnego, Członka Zarządu 
Trzech Kadencji od 1990 do 2002 r. 

Gminy Sochaczew
składają

Wójt i Rada Gminy Sochaczew
ZS-627 

Nic tak nie zachęca do dzia-
łania, jak widok efektów wła-
snej pracy,  a dzieci z Cho-
dakowa już od kilku dni 
obserwują, że obok szkoły 
budowane są tak oczekiwa-
ne boiska do „nogi”, koszy-
kówki i siatkówki, obiekty na 
których będzie można roz-
grywać zawody w biegach na 
czas, mecze, trenować jedno-
cześnie kilka dyscyplin spor-
towych. Właśnie ten projekt 
wygrał w pierwszej edycji So-
chaczewskiego Budżetu Oby-
watelskiego i zeszłoroczne 
plany - na ich oczach - zmie-
niają się w rzeczywistość. Pra-
ce potrwają do końca wakacji.

Pomysłów przybywa
Po ubiegłorocznym spek-

takularnym sukcesie apety-
ty mieszkańców Chodakowa 
rosną, stąd kolejny wniosek 
do SBO złożony przez dyrek-
tora i Radę Rodziców Zespo-
łu Szkół. Dyrektor Zbigniew 
Pakuła proponuje, by 1,1 mln 
zł przeznaczyć na remont 
budynku (wymiana sie-
ci elektrycznej, centralnego 

ogrzewania i wodno-kanali-
zacyjnej za 600 tys.), ułożenie 
nowych chodników wokół 
szkoły (350 tys.) oraz budowę 
ogrodzonego placu zabaw dla 
najmłodszych (150 tys.).  

Ale są też inne propozy-
cje. Przemysław Turowski - 
ratownik WOPR, instruktor 
pływania i organizator spły-
wów - zaproponował budo-
wę przystani kajakowej w 
pobliżu starego mostu przy 
ul. Toruńskiej, wraz z nie-
zbędną do aktywnego wy-
poczynku infrastrukturą, to 
jest m.in. placem zabaw i bo-
iskiem do piłki plażowej. Na 
terenie miałoby powstać też 

pole namiotowe, wiata ga-
stronomiczna, oświetlona 
ścieżka spacerowa, strzeżona 
plaża miejska. Autor wnio-
sku podkreśla, że Sochaczew 
ma idealne warunki do roz-
woju turystyki kajakowej, a 
obiekt mógłby służyć wszyst-
kim mieszkańcom w sezonie 
letnim (pikniki na świeżym 
powietrzu). Przyciągałby ka-
jakarzy z różnych rejonów 
kraju, jeśli mieliby zapewnio-
ne ogrodzone miejsce do spa-
nia, do rozpalenia ogniska, 
toaletę na miejscu.  Zdaniem 
P. Turowskiego miasto może 
zarabiać na wynajmowanych 
punktach gastronomicznych, 

wypożyczaniu terenu na im-
prezy plenerowe. Koszt in-
westycji, w jej podstawowym 
kształcie obejmującym bu-
dowę przystani, pola namio-
towego i obiektów gastrono-
micznych, autor szacuje na 
500 tysięcy złotych.

Jak zgłosić wniosek
Wniosek do Budżetu 

Obywatelskiego może napi-
sać każdy, kto mieszka w So-
chaczewie i w 2014 roku koń-
czy 16 lat. Należy pamiętać, by 
projekt mieścił się w kompe-
tencjach samorządu miasta, 
zadanie udało się zrealizować 
w jednym roku i na miej-
skim terenie (lub w miejskim 
obiekcie), a koszt jego realiza-
cji nie przekraczał 1,1 mln zł. 
Na portalach społecznościo-
wych lokalne stowarzyszenia 
dyskutują o pomysłach, które 
chciałyby poddać pod głoso-
wanie, a jest to m.in. budowa 
parku linowego, plaży miej-
skiej, ścieżek rowerowych, 
remonty parków, montaż 
dodatkowych kamer monito-
ringu. (d)

Wnioski tylko do piątku
Siedem siłowni zewnętrznych już oddanych do użytku, kino plenerowe rusza 10 lipca projekcją 
fi lmu „Nietykalni”, a przy chodakowskim Zespole Szkół właśnie rozpoczęła się budowa dwóch 
boisk. Tak w skrócie wygląda realizacja zwycięskich projektów z I edycji Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego. Przed nami II edycja i jeszcze większa pula pieniędzy do podziału 
– aż 1,1 mln zł. 27 czerwca mija termin składania wniosków! 

Najważniejsze daty w II edycji
• do 27 czerwca  - składanie przez mieszkańców propozycji projektów 
do SBO na rok 2015. Wniosek może złożyć każdy – osoba prywatna, 
wspólnota, spółdzielnia, stowarzyszenie, klub sportowy itd. Formularz 
wniosku dostępny jest w Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miejskiego 
(1 Maja 16, parter), w Miejskiej Bibliotece Publicznej i jej fi liach oraz na 
pływalni ORKA. Można go także pobrać za strony www.sochaczew.pl, 
wypełnić, podpisać i skan przesłać na adres: budzet2014@sochaczew.pl
• od 1 lipca do 3 września - weryfi kacja propozycji mieszkańców i ustale-
nie przez Zespół Opiniujący ostatecznej listy projektów do głosowania
• od 29 września do 15 października - głosowanie nad propozycjami
• do 30 października - ogłoszenie wyników konsultacji
• do 15 listopada - wpisanie zwycięskich przedsięwzięć do projektu 
budżetu miasta na rok 2015

Niemal 14,5 mln złotych wy-
dał w ubiegłym roku Urząd 
Miejski na inwestycje, z któ-
rych największą było wzmoc-
nienie skarpy i zagospoda-
rowanie wzgórza, na którym 

teraz mogą odbywać się kon-
certy, wystawy, prelekcje. 

Jak mówi Piotr Osiecki, 14,5 
mln to ponad dwa mln więcej, 
niż zakładano na etapie tworze-
nia ubiegłorocznego budżetu.

W sprawozdaniu prze-
kazanym radnym czyta-
my, że ubiegłoroczne wy-
datki samorządu miały 
sięgnąć 114 mln, a faktycz-
nie było to 105,3 mln, czy-

li 92,4 proc. planu. Miasto 
wypracowało kilkumilio-
nową nadwyżkę.

We wtorek radni zdecydu-
ją, czy udzielić burmistrzowi 
absolutorium za 2013 r. 

Więcej miejskich inwestycji

 4.791.600 zł - zagospodarowanie 
wzgórza zamkowego, wzmocnienie 
skarpy

 2.088.000 zł - rewitalizacja kramnic
 1.929.000 zł - budowa Integracyj-
nego Żłobka Miejskiego
 1.800.000 zł - budowa sali 
gimnastycznej przy Szkole 
Podstawowej nr 4

 1.215.000 zł - przebudowa placu 
Armii Ludowej i ulic przyległych
 789.000 zł - realizacja kolejnego 
etapu programu „Oszczędność 

energii w obiektach użyteczności 
publicznej”
 563.760 zł - dotacja dla Zakładu 
Komunikacji Miejskiej na opłacenie 
rat za zakupione autobusy komunika-
cji miejskiej i montaż monitoringu
 271.000 zł - wykup gruntów pod 
drogi i ulice oraz nowe przyłącza 
wodno-kanalizacyjne w budynkach 
komunalnych
 266.700 zł - termomodernizacja 
budynku Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej

 169.000 zł - zakup routera, 
komputerów dla UM oraz do 
rozliczania poboru opłat za śmieci
 112.000 zł - dokumentacja 
zabezpieczenia osuwiska 
przy ul. Kolejowej
 110.800 zł - zakupy inwestycyj-
ne Miejskiej Biblioteki 

Publicznej (do nowej siedziby 
w Kramnicach)

100.000 zł - budowa chodnika przy 
ul. Żyrardowskiej (wspólnie z MZDW)
 84.000 zł - przebudowa chodnika 
przy ul. 600-lecia

 63.700 zł - przygotowanie 
dokumentacji budowy parkingu przy 
stacji PKP

 37.600 zł - zakup map numerycz-
nych oraz pieca CO dla ZUP
 20.600 zł - budowa lub przebudowa 
oświetlenia ulicznego i ogrodzenia 
placu zabaw przy Mickiewicza
 20.140 zł - projekt przebudowy 
pasażu Duplickiego
 20.000 zł - utwardzenie części 
działki przy skwerze Solidarności
 12.000 zł - zakup kuchni gazowej i  
zmywarki dla Przedszkola nr 7

Inwestycje miejskie zrealizowane w 2013 r.
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RZECZNIK WYJASNIA

Urszula Pawlak, kandydatka na 
stanowisko burmistrza w ostat-
nich wyborach samorządowych 
z ramienia Platformy Obywatel-
skiej, nie pierwszy raz w ostatnich 
dwóch latach atakuje burmistrza 
Piotra Osieckiego. Próbuje, jak 
kilku innych lokalnych polityków 
(m.in. Jerzy Żelichowski,  Janusz 
Szostak i Przemysław Gaik), nie-
mal w każdej swojej wypowiedzi 
oczernić Piotra Osieckiego. Przy-
piąć mu jakąś łatkę. Teraz okazu-
je się, że za czasów Piotra Osiec-
kiego tłumiona jest inicjatywa 
mieszkańców, niszczone społe-
czeństwo obywatelskie. Kilka dni 
temu właśnie taką tezę postawiła 
na portalu e-sochaczew.pl. 

Wybory za pięć miesięcy. Im 
bliżej będzie terminu 16 listopa-
da, tym więcej będzie takich tek-

stów. Takie to wilcze prawo opo-
zycji krytykować władze miasta. 
Prawem mieszkańców jest jed-
nak oddzielanie ziarna od plew 
z potoku słów, które wypowiada-
ją lokalni politycy. Będę się starał 
pomagać Państwu oddzielać te 
ziarna od plew. 

Jakieś dwa lata temu, gdy 
pani Urszula Pawlak zaczyna-
ła swoją kampanię oczerniania 
władz miasta, wypowiedziała ta-
kie zdanie: „Impreza goni impre-
zę”. To był zarzut, że w mieście 
dzieje się zbyt wiele. Niemal do-
kładnie w tym samym czasie w 
Sochaczewie odbywała się druga 

edycja „Sochaczewskiego Lata”. 
Jedną z imprez byli „Ulicznicy” 
- festiwal sztuki ulicznej zorga-
nizowany przez „L’ombelico del 
Mondo”. Wtedy działalność Jana 
Wierzchowskiego przeszkadza-
ła pani Pawlak. Dziś  pani rad-
na nie ma żadnych skrupułów, by 
instrumentalnie wykorzystać na-
zwę zespołu do walki politycznej. 
A że tezy wygłaszane przez Panią 
Pawlak nie mają nic wspólnego z 
rzeczywistością? Nieważne, prze-
cież większość mieszkańców nie 
ma szans, by sprawdzić jak jest 
naprawdę. 

Szanowna Pani Urszulo - 
prawdziwe życie toczy się w So-
chaczewie, a nie w e-sochaczewie 
(z całym szacunkiem dla porta-
lu). W tym prawdziwym, nie wir-
tualnym. W Sochaczewie, w któ-
rym w ostatnich czterech latach, 
czyli od kiedy burmistrzem mia-
sta jest Piotr Osiecki, trwa praw-
dziwa erupcja życia społecznego, 
na naszych oczach powstaje spo-
łeczeństwo obywatelskie. 

Do budżetu obywatelskiego 
(to burmistrz Osiecki, nie Pani, 
ani nikt inny, jest autorem uchwa-
ły o wprowadzeniu go w życie) zo-
stało zgłoszonych 46 propozycji. 
W głosowaniu wzięło udział po-
nad osiem tysięcy osób. Frekwen-
cja - 26% była wyższa niż w ostat-
nich wyborach do Parlamentu 
Europejskiego (w które dość moc-
no Pani się angażowała). 

W Sochaczewie odbyło się 
kilkaset mniejszych i większych 
imprez kulturalnych, sportowych, 
społecznych. Nie ma tygodnia, by 
nie działo się coś ważnego. I nie 
organizuje tych wszystkich akcji 
Urząd Miasta, ani „urzędniczka”, 
której nazwiska zapomniała Pani 
podać, a chodzi oczywiście o Aga-
tę Kalińską. Organizują je w zde-
cydowanej większości stowarzy-
szenia, czasem wręcz prywatne 
osoby. A miasto im tylko pomaga. 
Uwalnia ich energię, inspiruje do 
działania. 

Nigdy w historii tak wie-
le stowarzyszeń nie stawało do 

konkursów dla organizacji po-
zarządowych. Nigdy w histo-
rii te stowarzyszenia nie mogły 
liczyć na taką pomoc fi nanso-
wą - w tym roku to ponad mi-
lion złotych. Nigdy wcześniej w 
Sochaczewie nie działały Rada 
Sportu i Rada Działalności Po-
żytku Publicznego. Nigdy wcze-
śniej konsultacje społeczne nie 
były prowadzone na taką skalę, 
jak obecnie. 

Bardzo żałuję, że L’ombeli-
co nie mogło skorzystać z dotacji. 
Dlaczego? Dokumenty są jawne, 
można je sprawdzić. Są protoko-
ły z posiedzeń komisji. Jan Wierz-
chowski to rzeczywiście super fa-
cet. Wiele razy rozmawialiśmy w 
Urzędzie Miasta na temat wspól-
nych projektów (ciekawe ile razy 
Pani Pawlak rozmawiała z Jan-
kiem). „Ulicznicy”  to właśnie 
efekt tych rozmów. Warto też 
przypomnieć, że L’ombelico wy-
stępowało na Dniach Sochacze-
wa. Zawsze podkreślam jednak w 
rozmowach ze wszystkimi stowa-

rzyszeniami, że choćby nie wiem 
jak fajna była ich działalność, jak 
bardzo wartościowa, to urzędnik 
MUSI przestrzegać przepisów. 
Nie może ich naginać, choćby w 
dobrej wierze i dla dobrej sprawy. 

Co do zarzutu, jaki pada w 
ostatnim zdaniu felietonu Pani 
Pawlak, jakoby budżet nam się 
walił, to przypomnę, że już raz 
takie sugestie pani radna wygła-
szała. Potem przepraszała bur-
mistrza Osieckiego na sesji Rady 
Miasta. A jak jest naprawdę, wi-
dać to w prawdziwym, nie wir-
tualnym Sochaczewie. Właśnie 
rozpoczęły się trzy kolejne wielkie 
inwestycje - budowa boisk przy 
Zespole Szkół w Chodakowie, 
pasaż Duplickiego i parking przy 
dworcu PKP. Ten ostatni miasto 
buduje ostatecznie wyłącznie z 
własnych środków, zbankrutował 
bowiem samorząd Mazowsza. 

Z wyrazami szacunku 

Robert Małolepszy 
rzecznik prasowy UM

Wirtualny 
świat Urszuli 
Pawlak

Agnieszka Poryszewska 

Ogólnopolska Karta Dużej Ro-
dziny to system zniżek dla rodzin 
wielodzietnych przygotowanych 
przez Ministerstwo Pracy i Po-
lityki Społecznej. W zasadzie 
skorzystać mogą z niej wszyscy, 
których objęła wcześniej Socha-
czewska Karta Rodziny. Warto 
podkreślić, że nasze miasto zna-
lazło się wcześniej w gronie 200 
pionierskich samorządów, które 
zdecydowały się na taką formę 
wsparcia dla rodzin 3+. 

Karta Dużej Rodziny przy-
znawana jest każdemu członkowi 
rodziny, także rodzinom zastęp-
czym, rodzinnym domom dziec-
ka. Rodzicom karta wydawana jest 
dożywotnio, dzieciom do ukoń-
czenia 18 lub 25 lat (w przypadku 
kontynuowania nauki). Osoby nie-
pełnosprawne otrzymają kartę na 
czas trwania orzeczenia o niepeł-
nosprawności. Karta przyznawana 
jest bezpłatnie i bez względu na do-
chód. Już od 16 czerwca każda ro-
dzina z co najmniej trójką dzieci na 
utrzymaniu będzie mogła w swojej 
gminie złożyć wniosek o jej wyda-

nie. Pierwsze z nich będą wyda-
wane  w lipcu.

- Jesteśmy już gotowi do 
przyjmowania wniosków. Pro-
gram dopiero startuje, ale war-
to się nim zainteresować. Z tego 
co wiemy, katalog zniżek będzie 
się stale rozrastał, ale nawet to, co 
zawarte jest w nim teraz, zachę-
ca do wyrobienia karty - powie-
działa nam Joanna Kamińska, 
naczelnik wydziału polityki spo-
łecznej i ochrony zdrowia UM.

Podobnie jak SKR, Karta 
Dużej Rodziny pomoże rodzi-

nom wielodzietnym w codzien-
nym życiu: dostępie do kultu-
ry, aktywnego wypoczynku, ale 
także obniży ich wydatki na ży-
cie. Jej zasięg jest ogólnokrajowy. 
Prawdopodobnie skorzystać bę-
dzie mogło z niej nawet 3 - 4 mln 
osób na terenie kraju, w tym po-
nad 2 mln dzieci.

Liczba instytucji i fi rm, które 
zaoferują zniżki rodzinom, sys-
tematycznie się powiększa. Znaj-
duje się na niej wiele muzeów, 
jak np. Centrum Nauki Koper-
nik i placówki Muzeum Naro-

dowego w całym kraju. Oferują 
one rabat na bilety wstępu w wy-
sokości od 20 do 40 proc. Karta 
umożliwia również tańsze sko-
rzystanie z oferty uzdrowiskowej, 
ośrodków wypoczynkowych 
oraz, co z pewnością spotka się 
z olbrzymim zainteresowaniem, 
biletów kolejowych w promocyj-
nych cenach. Te mogą być tańsze 
nawet o 1/3. Bonifi katy obejmu-
ją również ofertę Wars. Warto też 
zaznaczyć, że dla rodzin z KDR, 
które rozliczą się drogą elektro-
niczną, termin zwrotu podatku 
zostanie skrócony do 30 dni (od 
przyszłego roku). Każdy posia-
dacz karty będzie mógł skorzy-
stać z tańszych wejść na Stadion 
Narodowy oraz otrzyma rabat 
w wysokości 20 proc. na korzy-
stanie z ośrodków przygotowań 
olimpijskich (znajdują się m. in. 
w Szczyrku, Zakopanem, Spa-
le i Władysławowie). Pełną listę 
ofert można znaleźć na stronie 
www.rodzina.gov.pl. Dodatko-
wo wszystkie miejsca oferują-
ce zniżki są opatrzone logo „Tu 
honorujemy Kartę Dużej Rodzi-
ny”.

Ogólnopolskie zniżki 
dla sochaczewskich rodzin
W ratuszu można już składać wnioski o wydanie ogólnopolskiej Karty Dużej Rodziny. 
Warto się pośpieszyć, bo na jej posiadaczy czeka wiele wakacyjnych zniżek.

Na wtorek, 24 czerwca, za-
planowano jedną z najważ-
niejszych w roku sesji Rady 
Miejskiej. Tego dnia radni zde-
cydują, czy udzielić burmistrzo-
wi absolutorium za 2013 rok.

W trakcie sesji radni będą dysku-
tować także o znaczących zmia-
nach w budżecie. O 750 tys. zł 
zmniejszone zostaną tegoroczne 
wydatki bieżące Integracyjnego 
Żłobka Miejskiego (całość kosz-
tów pokryje dotacja z ministe-
rialnego programu MALUCH), 
a o 100 tys. planowana dotacja na 
budowę nowej Komendy Powia-
towej Policji. Niestety istnieje ni-
kła szansa, by inwestycja ruszyła 
w tym roku. O sprawie pisaliśmy 
już szeroko na łamach „Ziemi”.

Wygospodarowane w ten 
sposób 850 tys. zł burmistrz chce 
przeznaczyć na: remonty i bie-
żące utrzymanie dróg, pokrycie 
kosztów korzystania z obiektów 
sportowych przez stowarzy-
szenia i kluby sportowe, zakup 
sprzętu komputerowego dla UM 
i monitoringu do autobusów 
miejskich. Dzięki tym pienią-
dzom możliwe będzie również 
wykonanie koncepcji zagospo-
darowania nadbrzeża Bzury i 
przebudowanie stadionu miej-
skiego przy ul. Warszawskiej. Do 
budżetu wpisane zostaną więc 
nowe zadania inwestycyjne. 
Pierwsze z nich to przebudowa 
ul. Podzamcze, amfi teatru, tere-

nów parku i przystani kajakowej. 
Drugi projekt to wspomniana 
przebudowa stadionu. Ponadto, 
na ulicach Piaszczystej, Otwartej 
i Cieplnej, pojawi się nowoczesne 
oświetlenie. 

Pod obrady trafi  oczekiwany 
projekt uchwały w sprawie zmia-
ny nazwy pl. Armii Ludowej na 
pl. Obrońców Sochaczewa. Do-
tychczas bezimienna ulica przy-
legająca bezpośrednio do placu 
ma szanse zyskać nazwę Stanisła-
wa Janickiego, ps. Kordon. 

Rada zdecyduje o zakupie 
działki przy ul. Sienkiewicza, na 
której do końca września ma po-
wstać parking na 95 samocho-
dów. Teren obecnie należy do 
PKP, ale ratusz uzgodnił z wła-
dzami spółki, że przejmie działkę 
bezprzetargowo, za cenę ustalo-
ną przez rzeczoznawcę. Pienią-
dze na ten cel, ok. 250 tys. zł, już 
zabezpieczono w budżecie mia-
sta. Z kolei PSS Społem sprzeda-
ne mają być dwie działki o łącz-
nej powierzchni ponad 2,4 mkw, 
na których stoi „Lux” przy ul. Po-
koju. Od lat są one w wieczystym 
użytkowaniu. Wartość gruntu 
oceni rzeczoznawca. 

Radni uchwalą plan zago-
spodarowania przestrzennego 
dla pl. św. Dominika oraz hur-
towni Jutex. Z trzech do pięciu lat 
ma być wydłużony maksymalny 
okres, na jaki miasto może pod-
pisywać z lokatorami umowy 
najmu lokali socjalnych. (ap)

We wtorek sesja absolutoryjna 
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Codziennie na naszych dro-
gach funkcjonariusze dro-
gówki dokonują rutynowych 
kontroli, w tym na trzeźwość 
kierowców. Ich praca przyno-
si wymierne efekty, ma też cel 
prewencyjny. Zapobiega koli-
zjom i wypadkom na drogach. 

Bo czy 28-letni kierow-
ca hondy, mieszkaniec gminy 
Sochaczew, jadący 15 czerwca 
ulicą Warszawska, u którego 
alkomat wykazał 2,5 promila 
alkoholu w wydychanym po-
wietrzu, nie narażał innych 
kierowców na niebezpieczeń-
stwo? Z takimi przypadkami 
policjanci drogówki spotyka-
ją się zbyt często. Od stycznia 
do końca maja tego roku za-
trzymali 72 kierujących po-
jazdami na podwójnym gazie. 
Liczba pijanych kierowców 
wzrasta, bo w ubiegłym roku, 
w tym samym okresie, policja 
zatrzymała 43 nietrzeźwych 
kierujących. 

Jak nas poinformował 
naczelnik Wydziału Ru-
chu Drogowego KPP w So-
chaczewie, Paweł Dubielec-
ki, wzrasta też ilość kolizji 
na drogach. W ciągu pię-
ciu miesięcy tego roku było 
ich 258. Kierowcy spowo-
dowali też 32 wypadki, w 
których śmierć poniosło 5 
osób, a 34 odniosły obra-
żenia.

Naczelnik Dubielec-
ki zapowiedział także, że, 
szczególnie na drogach 
gminy Sochaczew, gdzie 
jest najbardziej niebez-
piecznie, patroli policyj-
nych będzie więcej. Nie-
bezpieczeństwo tego rejonu 
wynika z faktu łączenia się 
dróg lokalnych z dwiema 
drogami krajowymi. Poro-
zumienie o dofi nansowa-
niu patroli podpisał z  poli-
cją wójt gminy Sochaczew. 
(jw) 

ZA BARIERĄ PRAWA

11.06. 
Nieznany sprawca ukradł 

dwie tablice rejestracyjne z pojaz-
du marki Daewoo Matiz. Do zda-
rzenia doszło na ulicy Hubala. 

Nieznany sprawca dostał się 
do wnętrza domku jednorodzin-
nego w Pawłowicach, skąd ukradł 
sprzęt elektroniczny i biżuterię.

12.06. 
Nieznany sprawca kieru-

jący pojazdem Toyota Aven-

sis uderzył w zaparkowany 
pojazd marki Opel Vectra, a 
następnie odjechał z miejsca 
zdarzenia. Do kolizji doszło 
na ulicy Warszawskiej. 

W Wójtówce kierują-
cy pojazdem ciężarowym 
marki Volvo nie dostosował 
prędkości do warunków na 
drodze i doprowadził do ko-
lizji z fordem transit. Spraw-
cę ukarano mandatem. 

13.06. 
Policjanci otrzyma-

li informację, że niezna-
ny sprawca włamał się do 
domku letniskowego, skąd 
zabrał elektronarzędzia. 
Do zdarzenia doszło przy 
ulicy Działkowej. 

14.06. 
Kierujący pojazdem 

marki Citroen podczas 
cofania na ulicy Młynar-

skiej uderzył w zaparkowa-
ny pojazd marki Fiat, a na-
stępnie odjechał z miejsca 
zdarzenia. 

15.06. 
Policjanci zauważy-

li mężczyznę śpiącego na 
ławce przy ulicy Żerom-
skiego. Z uwagi na stan 
nietrzeźwości, mężczyznę 
doprowadzono do miejsca 
zamieszkania. 

Kronika policyjna  Kronika policyjna 

W ostatnią sobotę maja, na 
terenie jednego z marketów 
w Wójtówce, pracownicy 
ochrony udaremnili kolejną 
kradzież.

Ochroniarze zauważy-
li, jak jeden z mężczyzn wyj-
muje z kartonu wiertarkę i 
chowa ją pod kurtkę. Gdy 
klient odszedł do kasy, zo-
stał zatrzymany, a o incy-
dencie, zgodnie z procedurą, 
powiadomiono policję. 

Okazało się, że 31-letni 
Emil W. był amatorem wier-
tarek i nie była to jego pierw-
sza kradzież. Jakiś czas wcze-
śniej kamery sklepowego 
monitoringu nagrały, jak 
kradnie wiertarkę i ucieka ze 
sklepu. Po zatrzymaniu i oka-
zaniu mu dowodów w posta-
ci zdjęć z monitoringu, Emil 
W. przyznał się do kradzieży. 
Grozi mu za to od 3 miesięcy 
do 5 lat więzienia. (jw)

Sebastian Stępień

- Narkotyki w Sochaczewie były 
od zawsze. Może z małą prze-
rwą, jakieś 10 lat temu. Chociaż 
wtedy też można je było dostać. 
Trudniej i gorsze jakościowo, 
ale były - taką diagnozę stawia 
osoba, która od lat obraca się w 
środowisku związanym z dilo-
waniem. 

Nie jest to zaskakujące, bio-
rąc pod uwagę, że jeśli spyta-
my o sprawę przypadkowego 
ucznia liceum, uśmiechnie się 
i stwierdzi, że oczywiście, zna 
nawet takie osoby, które palą 
„zioło” czy ciągną „amfę”, ale 
on nigdy.

Sporo robią w tej sprawie 
organa ścigania. Głośno było 
o zamkniętych hodowlach w 
Sochaczewie i okolicach, czy 
„dziuplach” w mieszkaniach. 
Jak powiedziała nam Agniesz-
ka Dzik, ofi cer prasowy w Ko-
mendzie Powiatowej Policji w 
Sochaczewie, od czerwca ze-
szłego roku policjanci zatrzy-
mali 62 osoby za posiadanie 
nielegalnych substancji. Kolejne 
59 zostało zatrzymanych pod 
zarzutem tak zwanej dilerki. 

- Policja zatrzymuje takie 
niepoważne przypadki. No bo 
jak można traktować siedem-
nastoletniego chłopaka, któ-
rego złapią z torebką „gandzi”, 
zatrzymają na 24 godziny, a 
ten się przestraszy szkoły i ro-
dziców i sprzeda kolegów, z 
którymi palił i gościa, od któ-
rego kupił. To robi statysty-
ki. Ten co sprzedał, to najczę-
ściej rówieśnik, kolega z klasy. 
I ten kolega z klasy dostaje za-

rzut dilerki - twierdzi nasz 
rozmówca. - Hodowli jako ta-
kiej teraz w Sochaczewie nie 
ma. Towar sprowadzany jest z 
Warszawy. Czasem pośrednio 
z Błonia.

Mimo szeroko zakrojonych 
akcji profi laktycznych i zaan-
gażowania organów ścigania, 
w Sochaczewie nie ma proble-
mu z dostępem do nielegalnych 
używek.

- To nie jest na pewno tak, 
że biorą wszyscy: kto skończy 
11 lat pali zioło, kto skończy 14 
- wciąga, a po osiemnastce to 
już hera i niedługo do piachu. 
Jakby tak było, potykalibyśmy 
się na ulicy o zaćpane dziecia-
ki. Nie można demonizować. 
W każdej szkole jest grupa 
osób, które to kręci, może 30 
proc. ogółu. Jest mniejsza gru-
pa, która mówi „nie”, bo nie 
chce, nie ma ochoty, boi się. 
Jest też dużo osób, które cza-
sem coś „urwą” sporadycznie. 
Są też przypadki, że ktoś cho-
dzi całymi dniami „najara-
ny” i nie wstanie z łóżka, jak 

nie zapali. Ale to wcale nie jest 
tak częste. Mówię tu głównie 
o szkołach ponadgimnazjal-
nych. Znam też osoby już do-
rosłe, które często kupują. De-
nerwuje mnie tylko, jak się 
dowiaduję, że „towar” chcą 
kupić dzieciaki z podstawów-
ki. One w tym wieku jeszcze 
się intensywnie rozwijają, i po 
co im to?

Co więcej, z dostępem do 
narkotyków nie ma także pro-
blemu za pośrednictwem in-
ternetu. Są strony www, na któ-
rych można zamówić dowolną 
ilość wybranej używki. Spraw-
dziliśmy tę informację i rzeczy-
wiście - na jednej z podanych 
stron reklamuje się wytwór-
nia amfetaminy. Zamówie-
nie na dowolną ilość wybrane-
go gatunku. Na innej witrynie 
internetowej można zamówić 
nasiona marihuany „prosto z 
Holandii, doskonała jakość, 
gwarancja dużych plonów” -  
głosi napis przy jednej z ofert.

O to, jak taki szeroki do-
stęp do nielegalnych używek 

wpływa na ilość przyjęć osób 
z zatruciem narkotykowym, 
sprawdziliśmy w sochaczew-
skim szpitalu. Dowiedzieliśmy 
się, że takie przypadki są nie-
zwykle rzadkie. Jest ich zaled-
wie kilka w roku.

- W Sochaczewie osoby, 
które naprawdę mają problem 
z ćpaniem, to margines. Na 
moje oko może jedna tysięcz-
na mieszkańców - twierdzi nasz 
rozmówca.

Nie można jednak zapo-
minać, że gdyby nie łatwość 
zdobycia, narkotyki nie rujno-
wałyby życia nawet tej jednej 
tysięcznej. Młody człowiek nie 
wie, jak jego organizm zare-
aguje po zażyciu środków odu-
rzających, czego przykład mie-
liśmy niedawno, kiedy trzech 
uczniów gimnazjum zatruło się 
dopalaczami.

- O tym, do jak wielkich 
strat psychicznych czy mate-
rialnych mogą doprowadzić 
narkotyki, mówiliśmy już wie-
lokrotnie. Każde, wydawałoby 
się, nawet najbardziej niewinne 
spotkanie z narkotykami może 
nieść ze sobą niewyobrażalne 
dla biorącego konsekwencje. 
Świadczy o tym ostatni przy-
kład gimnazjalistów. Dzieci na 
pewno nie były świadome, że 
mogą się zatruć i wylądować w 
szpitalu. Dlatego w Sochacze-
wie potrzebna jest profi lakty-
ka i obecność w szkołach ludzi, 
którzy znają temat i są w stanie 
uczulić dzieci na to, co im gro-
zi - powiedział nam Sławomir 
Szadkowski z sochaczewskie-
go Towarzystwa Zapobiegania 
Narkomanii.

Dzięki szeroko zakrojonej akcji 
policji i mediów lokalnych prze-
ciwko wyłudzaniu pieniędzy od 
osób starszych na tak zwane-
go wnuczka, kilku osobom z te-
renu miasta udało się uniknąć 
oszustwa i utraty oszczędności.

Dziś pokazujemy kolej-
ny przypadek próby wyłudze-
nia pieniędzy. W poniedziałek 
9 czerwca do jednego z miesz-
kańców ulicy Żeromskie-

go zadzwoniła osoba, która 
przedstawiła się jako członek 
rodziny. Informowała, że w 
szpitalu przebywa jej najbliższa 
osoba, którą trzeba operować, 
ale potrzeba na to 15 tys. zł. 
Mężczyzna, który odebrał te-
lefon, zorientował się, że ma do 
czynienia z oszustem. Rozłą-
czył się i zadzwonił na policję, 
która obecnie prowadzi postę-
powanie w tej sprawie. (jw)

Cała trójka biorąca udział w zda-
rzeniu w rejonie dworca PKP w 
dniu 10 czerwca była pod wpły-
wem alkoholu. Mężczyźni nie 
wiedzieli o tym, że operator miej-
skiego monitoringu obserwuje 
ich zachowanie. W pewnej chwi-
li dwaj bracia - Paweł i Adam 
L., bez żadnego powodu zaczę-

li bić swojego znajomego. Opera-
tor miejskiego monitoringu, wi-
dząc bójkę, zadzwonił na policję 
i poinformował oficera dyżurne-
go o zajściu. Patrol interwencyjny 
przyjechał na dworzec i zatrzy-
mał całą trójkę. Teraz sprawcy po-
bicia będą musieli wytłumaczyć 
się ze swojego zachowania. (jw)

Narkotyki w Sochaczewie
Ostatni przypadek zatrucia się gimnazjalistów dopalaczami każe pytać o to, 
czy w Sochaczewie istnieje problem z narkotykami. Jak wynika z naszych informacji,
nie mamy z tym większego problemu niż inne tego typu miejscowości.

ZD
JĘ

C
IE

 P
R

O
M

U
JĄ

C
E 

KA
M

PA
N

IĘ
 „P

O
LS

KA
 P

R
ZE

C
IW

 D
O

PA
LA

C
ZO

M
”

Więcej kontroli trzeźwości

Nie dał się oszukać

Pobili kolegę

Amator wiertarek zatrzymany
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Sebastian Stępień

Z gminy Brochów do oddziału 
KRUS w Sochaczewie jest oko-
ło 15 km. Do oddziału KRUS 
w Błoniu już 40 km. Co wię-
cej, osoba niezmotoryzowana 
musi dostać się do Sochacze-
wa autobusem PKS lub ZKM 
po czym wsiąść do pociągu. 
Mimo to, mieszkańcy gminy 
Brochów podlegają pod od-
dział KRUS w Błoniu. Wynika 
to z faktu, że zmiana podzia-
łu terytorialnego Polski z 1999 
roku nie została przez ostatnie 
15 lat do końca przeprowadzo-
na. Wydane zostało nawet za-
rządzenie ministra rolnictwa 
z 2007 roku, mówiące o tym, 
żeby struktura organizacyjna 
KRUS dostosowana została do 
najnowszego podziału teryto-
rialnego. Niestety, zarządzenie 
nie zostało najwyraźniej zre-
alizowane.

- Taka sytuacja jest absur-
dem także dlatego, że z gminy 
Brochów do centrum Socha-
czewa jest jedynie około 10 km, 
a ponadto część tej gminy jest 
skomunikowana z Sochacze-
wem regularnymi połączenia-

mi komunikacji miejskiej - na-
pisał poseł Maciej Małecki w 
swojej interpelacji do Marka 
Sawickiego, Ministra Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi.

Wśród mieszkańców gmi-
ny Brochów prowadzone były 
rozmowy na temat przynależ-
ności do KRUS. Oczywiście wo-
leliby oni należeć do bliższej pla-
cówki w Sochaczewie.

- Odczytałem na sesji treść 
interpelacji napisanej przez po-
sła Macieja Małeckiego. Radni 
przeprowadzili następnie kon-
sultacje społeczne i rzeczy-
wiście, ludzie widzą problem 

w tej zagmatwanej sytuacji z 
przynależnością do placówek 
- powiedział nam Piotr Szy-
mański, przewodniczący rady 
gminy Brochów.

O komentarz do sprawy 
poprosiliśmy Mariusza Sobie-
raja, kierownika KRUS w So-
chaczewie.

- Sytuacja jest nam znana 
i wielokrotnie już ją poruszali-
śmy - powiedział. - Chciałbym 
zaznaczyć, że żaden z naszych 
interesantów nie został i nigdy 
nie zostanie odesłany do Bło-
nia. Co prawda oznacza to dla 
nas, jako Kasy Ubezpieczeń, 

podwojenie pewnych proce-
dur. Najpierw musimy wyko-
nać je w Sochaczewie, potem 
powielane są w Błoniu, ale nie 
można dopuszczać do sytuacji, 
że to nasi klienci odpowiadają 
za pewne niepraktyczne roz-
wiązania. Życzyłbym sobie, 
pracownikom KRUS oraz sa-
mym interesantom, żeby sca-
lenie powiatu stało się wreszcie 
faktem na wszystkich płasz-
czyznach.

W obecnej sytuacji po-
zostaje czekać, czy interpela-
cja posła Macieja Małeckiego 
przyniesie pożądane skutki.

Daleko do KRUS-u
Mieszkańcy gminy Brochów nie mają szczęścia do podziału administracyjnego 
naszego kraju. W zeszłym wydaniu pisaliśmy o tym, że z powodu kodu 
pocztowego płacą wyższe stawki za ubezpieczenie pojazdu. Okazuje się, 
że to nie koniec niedogodności.

Sprawą stanu ulic na terenie 
miasta zajmujemy się od kil-
ku tygodni. Przed naszymi 
publikacjami uporządko-
wania wymagały właściwie 
wszystkie ulice, prócz tych, 
za które odpowiada socha-
czewski magistrat. 

W ostatnich dniach pra-
ce ruszyły pełną parą. Do-
brze widać to na ul. 600-lecia, 
za którą odpowiada woje-
wództwo. Zalegający na po-
boczach piach został uprząt-
nięty, a przydrożne chaszcze 
przycięte. Posprzątana zosta-
ła także ulica Chopina. Jezd-
nie wymagają już tylko ło-
patowania. W planach jest 
systematyczne porządkowa-
nie kolejnych odcinków. Nie 

można też zapominać, że po-
sprzątane zostały również 
schody prowadzące na wia-
dukt. 

Jeśli chodzi o Powiato-
wy Zarząd Dróg, w zeszłym 
tygodniu uprzątnął on ulice 
Towarową, Botaniczną i Sta-
szica na odcinku do ulicy Po-
koju.

- Jeśli chodzi o ul. Sta-
szica, planujemy jej remont 
gresem i solą asfaltową – po-
wiedziała nam Małgorza-
ta Dębowska z PZD. - Z do-
świadczenia wiemy, że taki 
remont wiąże się z pewnym 
zanieczyszczeniem ulicy, 
więc sprzątanie przed i po re-
moncie wydało nam się mar-

notrawstwem. To samo tyczy 
się ulicy Ziemowita. Eki-
py sprzątające trafi ą tam po 
planowanym remoncie jezd-
ni. Inne odcinki posprząta-
my systematycznie do końca 
czerwca.

Wspomniane odcinki rze-
czywiście zostały uporządko-
wane. Nadal fatalnie wygląda 
natomiast ul. Trojanowska, na 
której piach zalega do wyso-
kości krawężników. Jak zazna-
cza PZD, reszta ulic zostanie 
sprzątnięta do końca czerwca. 
Dzięki prowadzonym robo-
tom mają  zniknąć utrudnia-
jące widoczność na skrzyżo-
waniach przydrożne krzaki. 
Nadal zamierzamy sprawdzać 
postęp prowadzonych prac. 

Sebastian Stępień

Rozpoczęła się akcja sprzątania ulic

Ul. Trojanowska to jedna z najbardziej zaniedbanych powiatowych ulic

Dzięki inicjatywie Tadeusza 
Szymańczaka z OSP Skrze-
lew, który, jak co roku, pod-
jął współpracę ze Związ-
kiem Zawodowym Rolników 
Rzeczypospolitej „Solidar-
ni”, udało się  zorganizować 
wakacyjny wypoczynek dla 
dzieci rolników.

Uczestniczyć w nim 
mogą młodzi ludzie w wie-
ku od 10 do 16 lat. Ich rodzice 
zapłacą tylko 20 proc. kosz-
tów pobytu, jeśli choć jedno 
z nich ubezpieczone jest w 
KRUS, która pokryje wów-
czas pozostałą część kosztów. 
Turnus potrwa od 28 lipca  
do 10 sierpnia, a organizator 
kolonii zapewnia w czasie ich 
trwania kadrę pedagogiczną, 
medyczną, zakwaterowanie i 

wyżywienie oraz ubezpiecze-
nie dzieci.

- W tym roku proponu-
ję nowy ośrodek wypoczyn-
kowy „Bajka Ostróda” nad 
jeziorem Drwęckim w woj. 
warmińsko - mazurskim - 
mówi Tadeusz Szymańczak. 
- Posiada on zakwaterowa-
nie w budynku murowanym 
w pokojach 3 - 4 osobowych i 
w domkach kempingowych, 
z pełnym węzłem sanitar-
nym, plażą z ratownikiem 
oraz sprzętem pływającym, 
boiskami i placem zabaw. 

Wszelkich informacji 
dotyczących uczestnictwa w 
kolonijnym turnusie udzie-
la Tadeusz Szymańczak pod 
nr. tel. 502 56 94 85 lub ma-
ilowo szymanczak@kuku-
rydza.home.pl. (pab)

W gminie Młodzieszyn po-
wstała specjalna infolinia, za 
pośrednictwem której miesz-
kańcy mogą zgłaszać swoje 
uwagi związane z odbiorem 
odpadów komunalnych. 

Zainteresowani mogą 
bezpośrednio kontaktować 
się i informować o ewentu-

alnych problemach z wyko-
nawcą usług na terenie gmi-
ny, czyli fi rmą Veolia Usługi 
dla Środowiska S.A. 

Numery infolinii to: 
801-044-418, (41) 240-56-
10. Telefony są czynne od 
poniedziałku do piątku w 
godz. 7.00 – 15.00. (mf)

Takiej potocznej nazwy 
zdążyło dorobić się urucho-
mione niedawno Centralne 
Repozytorium Informacji 
Publicznej Ministerstwa Ad-
ministracji i Cyfryzacji. Pod 
adresem danepubliczne.gov.
pl można sprawdzić w jed-
nym miejscu różne informa-
cje dotyczące samorządów.

Każdy użytkownik może 
znaleźć potrzebną mu infor-
mację po kategoriach lub sło-
wach kluczowych oraz przy 
użyciu wyszukiwarki. Baza 
stanowić ma ułatwienie nie 
tylko dla urzędów, instytu-
cji i organizacji pozarządo-
wych, ale i zwykłych obywa-

teli. Po wyszukaniu, każdy 
zainteresowany będzie mieć 
dostęp do danych na temat 
jednostek samorządu teryto-
rialnego oraz powiązanych 
linków. Oprócz tego strona 
zawiera kompendium wie-
dzy na temat związków mię-
dzygminnych na terenie ca-
łego kraju. 

Z kolei korzystając z 
opcji „dostawca” prześledzić 
można decyzje ministra, np. 
w sprawie podziału dota-
cji na realizację zadań mają-
cych na celu ochronę, zacho-
wanie i rozwój tożsamości 
kulturowej, bazę teleadreso-
wą administracji zespolonej 
czy raporty MAC. (ap)

Spis włodarzy MAC

Uruchomiono infolinie

Kolonie w Ostródzie
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Duża część gm. Brochów jest skomunikowana z Sochaczewem autobusami ZKM
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 DZWONILI DO NAS

STRONA INTERNETOWA 
„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ”

CZEKA 
NA TWOJE OGŁOSZENIE

MAŁA SPIŻARNIA
ZAPRASZA

 sklep ze zdrową
    żywnością, 
 artykuły bezglutenowe

Na tyłach Urzędu Miasta 
przy parkingu

 731 423 114
ZS-109

REKLAMA

Do naszej redakcji zwróciła 
się czytelniczka z uwagą, że 
na osiedlu Senatorska nie 
ma koszy na śmieci. Z tego 
względu, żeby wyrzucić pa-
pierek, trzeba wydostać się 
na ulicę Pokoju, Żeromskie-
go lub al. 600-lecia. Najczę-
ściej kończy się to jednak 
rzucaniem śmieci pod nogi.

Od redakcji:

Sprawdziliśmy i rzeczywi-
ście na osiedlu Senatorska koszy 
po prostu nie ma. Ani zdewa-
stowanych, ani przewróconych, 

miejscami z ziemi wystają tylko 
smętne rurki po ustawionym 
kiedyś koszu. Sytuacja musi się 
wiązać z niedogodnościami, nie 
tylko dla mieszkańców osiedla, 
ale również dla osób, które znaj-
dą się w tej części miasta. 

Z pytaniem o kosze zwróci-
liśmy się do administracji osie-
dla. Jak udało nam się ustalić, że 
kosze systematycznie demonto-
wali mieszkańcy parteru blo-
ków. Robili to, gdyż ich zda-
niem do koszy trafi ały śmieci 
komunalne, których komuś nie 
chciało się wynieść do stojące-

go niedaleko kontenera. Szcze-
gólnie w ciepłych miesiącach 
powodowało to unoszenie się 
przykrego zapachu. 

Ustaliliśmy także, że pod-
czas ostatniego zebrania loka-
torów zapadła decyzja o uzu-
pełnieniu brakujących koszy. 
Spółdzielnia dokona zakupu 
nowych i będą one systema-
tycznie ustawiane. Jak się do-
wiedzieliśmy, w tych samych 
miejscach, w których stały po-
przednio. Mamy nadzieję, że 
tym razem postoją dłużej.

Sebastian Stępień

Można się z nimi zapoznać 
także na stronie interneto-
wej SML-W. Przesłane zo-
stały również do wszystkich 
rad osiedlowych spółdziel-
ni. Ten obszerny i intere-
sujący materiał mało kto z 
członków spółdzielni stu-
diuje. Większości spółdziel-
ców nie obchodzi też, ja-
kie mają prawa i jakie mogą 
podjąć uchwały na walnym 
zebraniu. Przychodzi na nie 
sto kilkadziesiąt osób, prze-
ważnie stały elektorat nie-
których osiedli mieszka-
niowych, często po to, aby 
wybrać swoją radę nadzor-
czą. 

Problemów w spółdzielni 
od wielu lat jest dużo. Spół-
dzielcy narzekają na wysokie 
ceny ciepła i ciepłej wody, do-
liczanie niezużytej przez nich 
wody do rachunków, duże 
koszty niektórych remontów, 
pijaństwo na osiedlowych 
ławkach. Poważnym proble-
mem SMLW jest zadłużenie 
spółdzielców, które wynosi 
ponad 2 mln 300 tys. złotych. 

Wykaz zadłużonych 
osiedli to niezwykle intere-
sująca lektura. Wygląda to 
następująco: osiedle w Cho-
dakowie zalega z płatno-
ściami na kwotę 30 tys. zł, 
osiedle przy H. Sawickiej 
(tzw. piecowe) na blisko 205 
tys. zł, w Boryszewie miesz-
kańcy winni są spółdzielni 

ponad 50 tys., na Ogrodach 
– 138 tys., na Warszawskiej 
niecałe 70 tys. Rekordowe 
długi ma osiedle przy Se-
natorskiej. Jest to kwota po-

nad 430 tys. zł, na Polnej I 
mieszkańcy winni są 180 
tys., na Polnej II - 246 tys. 

zł, Polnej III – ponad 350 
tys. zł, a na Polnej V – po-
nad 300 tys. zł. W Witkowi-
cach niezapłacone rachunki 
opiewają na 150 tys. zł. 

Zadłużenie mają także 
najemcy lokali użytkowych. 
Wynosi ono prawie 120.000 
zł. Zarząd Spółdzielni w 
2013 roku zawarł z dłużni-
kami 110 umów na ratalną 
spłatę zadłużenia. Wytoczył 
też 131 pozwów sądowych 
na kwotę blisko 500 tys. zł. 
Do egzekucji komorniczej 
skierowano 78 wniosków 
opiewających na 238 tys. zł. 

Mimo zadłużeń i róż-
nych innych problemów, 
wynik fi nansowy spół-

dzielni za 2013 rok wyniósł 
1.437.845 zł brutto na plus i 
suma ta ma zostać rozdzie-
lona na walnym zgromadze-
niu na dofi nansowanie lo-
kali mieszkalnych, fundusz 
remontowy i inwalidzki. 

Może więc warto wziąć 
udział w zebraniu, żeby 
walczyć o większą pulę fun-
duszu remontowego dla 
swojego bloku czy osiedla. 
Będzie też można zapytać, 
dlaczego spółdzielcy mają 
tak drogie ciepło i jak jest 
wykorzystywany majątek 
spółdzielni. Zebranie trady-
cyjnie zakończy głosowanie 
nad absolutorium dla zarzą-
du. (jw)

Walne zebranie w spółdzielni
W sobotę 28 czerwca w sali gimnastycznej Gimnazjum nr 1 odbędzie 
się Walne Zgromadzenie Członków Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko 
- Własnościowej w Sochaczewie. Materiały, które będą przedmiotem obrad, 
zostały wyłożone do wglądu w biurze spółdzielni. 

Problemów w spół-
dzielni od wielu lat jest 

dużo. Spółdzielcy na-
rzekają na wysokie ceny 
ciepła i ciepłej wody, do-
liczanie niezużytej przez 
nich wody do rachun-
ków, duże koszty nie-
których remontów, pi-
jaństwo na osiedlowych 
ławkach.

Na Senatorskiej koszy na śmieci brak

Największe zadłużenie mają mieszkańcy osiedla Senatorska
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Promocja obowiązuje w dniach 
od 24.06 do 30.06.2014

ZS-19

Kiełbasa szynkowa wieprzowa extra (Aleksandria)   17,69 zł/kg

Kiełbasa mazurska (Pekpol)     15,49 zł/kg

Mlemix zambrowski 200 g (Mlekpol)     2,99 zł/szt.

Śmietana 18 % 400 ml (Piątnica)      2,89 zł/szt.

Jogutek truskawka 115 g (Zott)      0,45 zł/szt.

 „SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 

o gospodarce nieruchomościami informuję, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 

1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania gruntu w użytkowanie
Nr 98/14 z dnia 19.05.2014r. (działki gruntu nr 198/2, 204/2, 442/10 położone przy ul. Konopnickiej),
Nr 99/14 z dnia 19.05.2014r. (działki gruntu nr 3362/32, 2943/11, 776/12,776/37 położone 
przy ul. Żeromskiego),
Nr 94/14 z dnia 13.05.2014r. (działka gruntu nr 108/1 położona przy ul. Trojanowskiej),
Nr 122/14 z dnia 17.06.2014r. (działki gruntu nr 1191/1 1192/1 położone przy ul. F.Chopina)

2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia
Nr 68/14 z dnia 31.03.2014r. (działki gruntu nr 110/2 i 110/3  położone w Konarach Łęg),
Nr 64/14 z dnia 25.03.2014r. (działka gruntu nr 174/52 położona przy ul. Targowej),
Nr 105/14 z dnia 03.06.2014r. (działki gruntu nr 2968/3 i 2968/4 położone przy ul. Świerkowej),
Nr 121/14 z dnia 17.06.2014r. (działka gruntu nr 1/48 położona przy ul. Kościńskiego).

ZS-626

Maciej Frankowski

Na terenie Sochaczewa Klub 
Honorowych Dawców Krwi 
działał ponad 30 lat. Jego 
prezesem przez długi czas 
był doktor Henryk Łuka-
siewicz. Ze względu na swój 
wiek zrezygnował i wtedy 
wszystko zaczęło się rozpa-
dać. Na początku 2004 roku 
w Szpitalu Powiatowym w 
Sochaczewie zlikwidowano 
także punkt poboru krwi. 
Obecnie, gdy placówce po-
trzebna jest krew, trzeba ją 
transportować z Regional-
nego Centrum Krwiodaw-
stwa i Krwiolecznictwa. 
Przestało też działać prężnie 
niegdyś funkcjonujące so-
chaczewskie PCK, w którym 
krwiodawstwem zajmowała 
się pani Bogumiła Krystec-
ka. 

W praktyce mieszkań-
cy Sochaczewa, chcący od-
dać krew, musieli jeździć do 
Warszawy, bowiem nie było 
u nas żadnego punktu pobo-
ru. Zmieniło się to w mar-
cu 2012 roku. Dzięki współ-
pracy Urzędu Miejskiego 
oraz Regionalnego Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecz-
nictwa w Warszawie, na plac 
Kościuszki w pierwszą i trze-
cią środę każdego miesiąca 
zaczął przyjeżdżać krwio-
bus. Wokół przeprowadza-

nych akcji poboru krwi ufor-
mował się i reaktywował 
Klub Honorowych Dawców 
Krwi Ziemi Sochaczewskiej.

11 kwietnia 2014 roku zo-
stał wybrany zarząd klubu, 
składający się z pięciu osób. 
- Naszym głównym celem 
jest odbudowanie  zaufania 
sochaczewskich krwiodaw-
ców. Wielkie podziękowania 
należą się burmistrzowi Sta-
nisławowi Wachowskiemu, 
który brał czynny udział i 
dużo nam pomógł przy za-
łożeniu klubu. Bardzo wie-
le mu zawdzięczamy. Także 
wdzięczni jesteśmy burmi-
strzowi Piotrowi Osieckie-
mu za ciepłe słowa, udostęp-
nienie pokoju w kramnicach 
i deklaracje dalszego wspar-
cia naszej działalności - mó-
wił Janusz Urbański, skarb-
nik i członek zarządu Klubu 
Honorowych Dawców Krwi 
Ziemi Sochaczewskiej.

Prezesem klubu został 
Jan Biegański, od 1993 roku 
prowadzący koło krwiodaw-
ców w Teresinie. 

Jan Biegański w swoim 
życiu oddał już ponad 70 li-
trów najcenniejszego leku. 
Jak sam twierdzi, nawet 
przestał to już liczyć i gdy 
idzie się kłuć, to nawet nie 
bierze ze sobą książeczki.

- Żeby zostać człon-
kiem naszego klubu trze-

ba mieć przynajmniej dwa 
oddania. Obecnie na tere-
nie Sochaczewa jest około 
350 honorowych krwiodaw-
ców. W takcie prowadzo-
nych w pierwszą i trzecią 
środę miesiąca akcji na placu 
Kościuszki pełnimy dyżu-
ry przy krwiobusie. Podczas 
jednej akcji krew oddaje od 
35 do 50 osób – mówił pre-
zes Jan Biegański. 

- Widzimy, że na akcje 
przychodzi w przeważają-
cej części młodzież. W przy-
szłości planujemy naszą ideę 
rozpropagować w szkołach 
średnich, dla osób powyżej 
18 roku życia. Znając socha-
czewską młodzież, podej-
rzewam, że na pewno bę-
dzie bardzo dużo chętnych 
– o dalszych planach dzia-
łalności koła mówił Janusz 
Urbański.

- Oddawać krew może 
każda osoba, która jest i 
czuje się zdrowa, waży po-
wyżej 50 kg, ma ukończone 
18 lat bądź ma wyrobiony 
dowód osobisty z nume-
rem PESEL. Jednorazo-
wo pobiera się 0,450 l, przy 
czym kobiety mogą ją od-
dawać nie więcej niż czte-
ry razy w roku (co trzy mie-
siące); mężczyźni sześć razy 
w roku (co dwa miesiące). 
Płytki krwi można oddawać 
co miesiąc. Osoby po odda-
niu krwi dostają w zamian 
pakiet do tak zwanego wy-
równania kalorii (8 czeko-
lad, wafelek, kartonik soku). 
W trakcie pobierania krwi 
powinno się również wypić 
około pół litra niegazowa-
nej wody mineralnej. Cały 
zabieg, łącznie z poprzedza-
jącym go badaniem i reje-

stracją, trwa nie dużej niż 
20 minut - tłumaczył prezes 
klubu Jan Biegański.

Krwi nigdy nie jest zbyt 
wiele. Na początku obecne-
go stulecia zniknęły takie po-
jęcia jak uniwersalny biorca 
(osoby z grupą AB) i uniwer-
salny dawca  (osoby z grupą 
0). Obecnie, zgodnie z nauką 

prowadzoną w laboratoriach 
nad tak zwanym rozszcze-
pianiem krwi, przetaczanie 
w ten sposób jest niedopusz-
czalne. Zapotrzebowanie na 
krew jest zatem zróżnicowa-

ne w zależności od jej gru-
py. W polskim społeczeń-
stwie, ze względu na odsetek 
osób posiadających konkret-
ną grupę, najcenniejszymi są: 
AB Rh- 1 proc.; B Rh- 2 proc.; 
0 Rh- 6 proc.; A Rh- 6 proc.; 
AB Rh+ 6 proc. 

Oddawanie krwi się 
opłaca i niesie ze sobą wie-
le przywilejów. Honorowym 
Dawcą Krwi zostaje każda 
osoba, która chociaż raz od-
dała krew. PCK Zasłużonym 
Honorowym Dawcom Krwi 
przyznaje odznaki w trzech 
stopniach:

* III stopień: po oddaniu 
5 l kobiety, 6 l mężczyźni

* II stopień: po oddaniu 
10 l kobiety, 12 l mężczyźni

* I stopień: po oddaniu 
15 l kobiety, 18 l mężczyźni

Po otrzymaniu tytułu 
ZHDK i oddaniu określo-
nej ilości krwi lub jej skład-
ników, uzyskuje się zniżki w 
komunikacji miejskiej (obo-
wiązują różne przepisy w za-
leżności od uchwały podjętej 
przez władze danego mia-
sta). W Sochaczewie rada 
miasta ustaliła wysokość 
zniżki na 100 proc. (bezpłat-
ne korzystanie z przewozów 
taborem Zakładu Komuni-
kacji Miejskiej) dla Zasłużo-
nych Honorowych Dawców 
Krwi I i II stopnia. Po oka-
zaniu legitymacji krwiodaw-
cy otrzymają także zniżki na 
niektóre leki kupowane w 
aptece. Na mocy Rozporzą-
dzenia Ministra Pracy i Po-
lityki Społecznej za oddanie 
krwi przysługuje dzień wol-
ny od pracy.

Klub Honorowych Dawców Krwi. Reaktywacja
W styczniu tego roku w Sochaczewie 
nastąpiła reaktywacja Klubu Honorowych 
Dawców Krwi. Podczas Dni Sochaczewa 
burmistrz Piotr Osiecki nagrodził 
członków klubu listem gratulacyjnym.

Burmistrz Osiecki składa podziękowania delegacji sochaczewskich krwiodawców

Kobiety, które odda-
ły 10 litrów krwi i męż-
czyźni, którzy oddali 
12 litrów, mogą jeździć 
za darmo komunikacją 
miejską w Sochaczewie.
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Ostatnio, w pewnym towa-
rzystwie, na wiadomość, że 
KS „Bzura” przegrała ważny 
mecz, oponenci drużyny, także 
sochaczewscy piłkarze, cieszyli 
się, że „dziadom” się nie udało. 

Ktoś inny, w ważnej dla 
miasta sprawie, twierdzi, że 
jeśli to pomysł „pisiorów”, to 
jest przeciw. A jak kogoś in-
nego, to może być dobre roz-
wiązanie. 

Jeśli ratusz chce remon-
tować ważną ulicę w mieście, 
to nie chce tego właściciel 
drogi, mimo że z niej korzy-

sta, żeby czasem splendor nie 
spadł na pomysłodawcę. A że 
droga jest tragiczna, kogo to 
obchodzi, liczy się tylko moja 
racja, moja partia, moje to-
warzystwo wzajemnej ado-
racji. A co! Nasze musi być 
na wierzchu. 

I tak cały czas. Kopanina 
po goleniach, nie patrząc na 
ogół i na to, że liczy się dobro 
wspólne, dobro Sochaczewa.

Ale co tam wymagać od 
„dołów”, skoro „góra”, po ostat-
nich podsłuchach, udowodni-
ła, i to w jakim stylu, gdzie ma 

nasz kraj i ludzi, i co zrobi, byle 
utrzymać się przy władzy. I 
znowu to nie oni stracili twarz, 
tylko my, cała Polska. 

Takie żenujące wido-
wiska ktoś w końcu musi 
przerwać, doprowadzić do 
normalności, a i my musi-
my się zmienić, nie patrzeć 
tylko na koniuszek własne-
go nosa! Inaczej niczego nie 
stworzymy, będziemy tylko 
cieszyć się z porażki innych 
i na tym budować swoją 
wydumaną wielkość.

FAN

Je s tem z  mia s t a

Nie ¿erujmy na pora¿kach innych

Gmina Miasto Sochaczew - Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Sochaczewie 

ogłasza 
konkurs ofert na wynajem lokalu użytkowego położonego 
w Sochaczewie przy ul. Mickiewicza 5 o powierzchni 93,50 m², 
usytuowanego na parterze budynku.
Lokal wyposażony w instalację elektryczną, wodn-kan. i c.o., c.w.
* Minimalna stawka czynszu - 17 zł za 1 m² pow. użytk. + 23% VAT
Oferty należy składać w zamkniętych kopertach do dnia 4 lipca 2014 r. 
do godz. 10.00. 
Miejsce składania ofert: Zakład Gospodarki Komunalnej w Sochaczewie, 
al. 600-lecia 90. Otwarcie ofert odbędzie się  w dniu 4.07.2014 roku 
(piątek) o godz. 10.30 w siedzibie Zakładu Gospodarki Komunalnej 
przy al. 600-lecia 90 w Sochaczewie, pokój nr 11.
Ogłoszenie o przetargu a także warunki przetargu mogą być zmienione 
lub odwołane bez podania przyczyny.
Organizatorowi przetargu przysługuje prawo zamknięcia przetargu 
bez wybrania którejkolwiek z ofert, bez podania przyczyn.
Bliższe informacje w pok. nr 11 lub telefonicznie: 
(46) 862-81-06, 862-93-14 lub 863-31-71.

ZS-618

REKLAMA

Agnieszka Poryszewska

Wydarzenie to zjednoczyło 
wielu lokalnych muzyków. 
Wśród ruin zamku ksią-
żąt mazowieckich wystąpiły 
m. in. wszystkie sochaczew-
skie schole oraz instrumen-
taliści z miasta i okolic, w 
tym członkowie obchodzą-
cej tego samego dnia swoje 
10-lecie orkiestry Camera-
ta Mazovia. Modlitwą towa-
rzyszyli im członkowie grup 
Odnowy w Duchu Świętym. 

Pomysłodawczynią kon-
certu była Marta Niemi-
ra. Projektem bardzo szyb-
ko udało jej się zainteresować 
proboszcza parafi i św. Waw-
rzyńca, księdza Piotra Żądło. 
Przedsięwzięcie wsparł rów-
nież Urząd Miejski. Można 
je uznać za przełomowe z kil-
ku względów. Oprócz wspól-
nego występu artystów, któ-
rzy dotychczas nie spotkali 
się jeszcze tak licznie na jed-

nej scenie, wspaniały klimat 
koncertowi dała lokalizacja. 
Ruiny zamku książąt mazo-
wieckich po raz pierwszy sta-
ły się nie tylko historyczną 
atrakcją, ale miejscem, w któ-
rym rozgrywało się wydarze-
nie kulturalne z prawdziwego 
zdarzenia. 

Warto również podkre-
ślić rolę, jaką odegrał nie-
spotykany dotychczas w na-

szym mieście repertuar. Na 
koncert złożyły się utwory 
z gatunku szeroko pojętego 
chrześcijańskiego rocka, soul 
i gospel. Całość odzwiercie-
dlała główny zamysł organi-
zatorów. Miało być optymi-
stycznie oraz z pozytywną 
energią i tak właśnie się stało. 
Chórem i muzykami „dowo-
dziła” Katarzyna Orlińska. 
Artyści zachęcali zebranych 

do wspólnego śpiewu i ryt-
micznych oklasków. 

Z pewnością warto roz-
ważyć to, co przewijało się w 
wypowiedziach publiczno-
ści opuszczającej wzgórze, a 
więc cykliczną organizację 
podobnych wydarzeń. Tym 
bardziej, że tak przepełnie-
ni radością życia muzycy są 
najlepszą zachętą, by zbliżyć 
się do Kościoła. 

Cieszmy się pod niebiosa
Rewelacja. Tak jednym  słowem opisać można koncert, który odbył się w Boże Ciało 
na wzgórzu zamkowym. Setki sochaczewian wysłuchały „Góry Błogosławieństw”.

Koncert zgromadził setki widzów
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Sebastian Stępień

W gościnnych murach bo-
ryszewskiego MOK zasie-
dli przedstawiciele biorących 
udział w konkursie redakcji. 
Mieli okazję zapoznać się z 
gazetkami wydanymi przez 
„konkurencję”. O tym, że 
było się z czym zapoznawać, 
świadczą słowa głównej orga-
nizatorki przedsięwzięcia, re-
daktor naczelnej tygodnika 
„Ziemia Sochaczewska”, Jo-
lanty ŚmielakSosnowskiej:

- Od prawie dwudziestu 
lat przyglądam się nadsyła-
nym na konkurs egzempla-
rzom gazetek szkolnych i na 
początku nawet nie pomyśla-
łam, że niektóre tytuły będą 
wyglądały tak profesjonalnie.

Młodzi redaktorzy tra-
dycyjnie mieli tego dnia 
szansę spotkać się ze zna-
komitymi gośćmi zwią-
zanymi ze światem me-
diów. W tym roku była to 
Żaneta Czyżniewska, któ-
ra swoją przygodę z dzien-
nikarstwem rozpoczynała 
od gazetki szkolnej w Ko-
złowie Biskupim. Później, 

przez kilka lat, współpra-
cowała z naszym tygodni-
kiem, była redaktorką stu-
denckiego radia i telewizji 
na Uniwersytecie Warszaw-
skim. Obecnie jest zatrud-
niona w biurze prasowym 
Poczty Polskiej. Drugi gość 
to pochodzący z Sochacze-
wa Grzegorz Osiecki - były 
dziennikarz radiowej „Trój-
ki” i „Dziennika”, obecnie 
związany z „Dziennikiem 
Gazetą Prawną”.

Grzegorz Osiecki opo-
wiedział o swojej drodze za-
wodowej, współpracy z naj-
bardziej znanymi osobami 
na polskim rynku medial-
nym.  Dał wiele cennych rad 
zebranym na sali młodym 
adeptom dziennikarstwa. 
Przywołał również kilka 
anegdot, jakie przytrafi ły 
się jemu bądź jego kolegom 
po fachu.

Drugi wykład poprowa-
dziła Żaneta Czyżniewska. 
Opowiedziała, co trzeba 
zrobić, żeby z małej redak-
cji gazetki szkolnej trafi ć do 
świata poważnych mediów. 
Zaprezentowała przy tym 

programy, które przygoto-
wywała dla studenckiej te-
lewizji 3D oraz prezentację 
multimedialną.

Po wykładach przyszedł 
czas na przerwę i poczęstu-
nek. Prawdziwym hitem 
okazała się fontanna z cze-
koladą, przez cały czas ob-
legana przez tłumek ama-
torów owoców z pyszną 
czekoladową polewą.

Po przerwie przyszedł 
czas na odczytanie proto-
kołu z prac jury w składzie: 
Jolanta Śmielak-Sosnowska 
- redaktor naczelna „ZS”, 
Agnieszka Poryszewska - 
dziennikarka „ZS”, Żane-
ta Czyżniewska - dzienni-
karka.

Warto dodać, że każda 
z uczestniczących redakcji 
otrzymała pamiątkowy dy-
plom i upominek.

Redakcja dziękuje fun-
datorom nagród oraz spon-
sorom: Agencji BHP Tere-
sa Jaworska-Otręba, Bartosz 
Otręba; fi rmie Usługi Kuchar-
skie - Hanna Rybicka, Pracow-
ni Reklamowej „Adam’s” oraz 
PSS „Społem”.

Kolorowe Ołówki 
po raz dziewiętnasty
W sali koncertowej Miejskiego Ośrodka Kultury w Boryszewie odbył się 18 czerwca fi nał XIX Konkursu Młodych 
Dziennikarzy. Udział w tegorocznej edycji wzięło 15 redakcji gazetek szkolnych z miasta i powiatu sochaczewskiego.

Komisja, po zapoznaniu się ze wszystkimi pismami, 
postanowiła przyznać:
W kategorii szkoły podstawowe
I miejsce i nagrodę burmistrza Sochaczewa gazetce 
„Tójwieści” ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Sochaczewie
II miejsce i nagrodę dyrektora MOK w Sochaczewie gazetce 
„Żaczek” ze Szkoły Podstawowej w Kapturach
III miejsce i nagrodę redaktora naczelnego „ZS” gazetce 
„Echo Szkoły” ze Szkoły Podstawowej w Giżycach
W kategorii gimnazja i szkoły ponadgimnazjalne
I miejsce i nagrodę przewodniczącej Rady Miejskiej 
Sochaczewa otrzymała gazetka „Młodziesz” z Gimnazjum 
w Młodzieszynie
II miejsce i nagrodę dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w 
Sochaczewie otrzymała gazetka „Sz-open” z Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących im. Fryderyka Chopina w Sochaczewie
III miejsce i nagrodę redaktora naczelnego „ZS” przyznano 
gazetce „Styk” z Gimnazjum w Młodzieszynie
Nagrodę specjalną Dyrektora Centrum Kultury, Promocji, 
Sportu, Turystyki i Organizacji Pozarządowych oraz „Super 
Ołówek” otrzymała redakcja gazetki „Widziadełko” z Zespo-

łu Szkół w Erminowie za emanowanie dobrem, wzbudzanie 
pozytywnych emocji wśród czytelników oraz dostrzeganie 
nawet najdrobniejszych dokonań uczniów szkoły.

Komisja postanowiła także przyznać nagrody 
indywidualne, czyli Kolorowe Ołówki. Otrzymali je:
1. Sebastian Wiśniewski ze Szkoły Podstawowej w Kątach 
za tekst „Moja przygoda pod gwiazdami - opowiadanie z 

Kopernikiem w tle” opublikowany w gazetce „Koperniczek”
2. Adrianna Kornacka ze Szkoły Podstawowej w Giżycach 
za komiksy opublikowane w gazetce „Echo Szkoły”
3. Patrycja Stępień ze Szkoły Podstawowej nr 3 za autorską 
rubrykę „Moda i uroda” publikowaną w gazetce „Trójwieści”
4. Patrycja Sobiecka ze Szkoły Podstawowej w Kapturach 
za tekst „Franek, ty żyjesz” opublikowany w gazetce „Żaczek”
5. Patrycja Ogrodowska i Wiktoria Brożyna ze Szkoły 
Podstawowej nr 2 za tekst „Pechowa sala” opublikowany w 
gazetce „Bez Tytułu”
6. Redakcja gazetki „Młodziesz” z Gimnazjum 
w Młodzieszynie za tekst „Tajemnica starej mapy”
7. Krzysztof Basior z Gimnazjum nr 1 w Sochaczewie za 
tekst „By odpalić zapał” opublikowany w gazetce „Gimpress”
8. Tigran Aloyan z Gimnazjum w Młodzieszynie za tekst 
„Kibica ormiańskie refl eksje” opublikowany w gazetce „Styk”
9. Szymon Kacprzak z Gimnazjum w Młodzieszynie za tekst 
„To, co kocham” opublikowany w gazetce „Styk”
10. Kacper Raubo z Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 
Sochaczewie za projekt strony tytułowej gazetki „Sz-Open” 
oraz jej skład komputerowy
11. Monika Burska z ZSO w Sochaczewie za teksty 

w gazetce Sz-Open, w tym publikacje w języku angielskim 
zatytułowane „Rose”
12. Natalia Maciejewska z ZSO w Sochaczewie za wywiad z 

Krzysztofem Zanussim opublikowany w gazetce „Sz-Open”
13. Renata Witkowska z ZSCKP w Sochaczewie za tekst 

pt. „Przyjaciele czy jednak znajomi” opublikowany w gazetce 
„Cichacz 2”

Nagrodzeni w XIX KMD

Laureaci Kolorowych Ołówków

Żaneta Czyżniewska Grzegorz Osiecki prezentuje swoją gazetę

Prawdziwym hitem fi nału była czekoladowa fontanna
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W środę, 28 maja, do Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej przybył 
niespodziewany gość ze wspa-
niałym darem. Pan Janusz Kaź-
mierski z Sochaczewa przeka-
zał do zbiorów muzeum karabin 
przeciwpancerny wz. 35 „Ur”. 

Ten wyjątkowo rzadki eg-
zemplarz polskiej tajnej broni 
został odnaleziony na terenie 
Sochaczewa, na linii dawnych 
stanowisk bojowych żołnierzy 
II batalionu 18 pp.

Wszelkie poznane dotych-
czas fakty wskazują na to, że w 

dniach 13-15.09 1939 r. karabin 
ten służył obrońcom Sochacze-
wa do walki z pojazdami nie-
mieckiej 4 dywizji pancernej. 
Egzemplarz ten wkrótce zosta-
nie poddany drobiazgowej kon-
serwacji, dzięki której być może 
będzie można uściślić dane do-
tyczące jego historii. W dal-
szej perspektywie zaplanowano 
także rekonstrukcję karabinu, 
która zostanie przeprowadzona 
wspólnie z kolekcjonerami mi-
litariów, posiadającymi w swo-
ich zbiorach brakujące elemen-
ty Ur-a.

W Szkole Podstawowej nr 2 w 
Sochaczewie rozstrzygnięto 
X edycję Miejskiego Konkur-
su Przyrodniczego pod ha-
słem „Z biegiem Wisły”. 

W konkursie uczestniczyło 28 
uczniów z czterech miejskich 
placówek. Zmagania były dwu-
etapowe. Uczniowie mieli do 
rozwiązywania test złożony z 
12 zadań, o tematyce przyrod-
niczej. Biorąc pod uwagę hasło 
konkursu, z pewnością przy-
dała się znajomość wszystkich 
dopływów najdłuższej polskiej 
rzeki. Druga część odbyła się 
w terenie i zawierała elemen-
ty wiedzy, ruchu i zabawy. Tu-
taj z kolei najbardziej pomoc-
na była umiejętność orientacji 
w terenie. Celem do osiągnięcia 
było dotarcie do miejsca ukry-
tego skarbu, pokonując przy 

tym liczne przeszkody w posta-
ci zadań logicznych i sprawno-
ściowych. 

Najlepszy wynik uzyska-
ła Julia Cieślak z „dwójki”. Na 
drugim miejscu uplasowała się 
uczennica Szkoły Podstawo-
wej nr 4 Patrycja Olczak. Ostat-
nią pozycję na podium wspól-
nie zajęli -  Adam Janiak z SP nr 
4 i Natalia Sowik z SP nr 2. Po-
nadto w konkursie wyróżnieni 
zostali: Aleksandra Połeć SP nr 
4; Weronika Krzemińska SP nr 
2; Adam Michałowski SP nr 4; 
Roksana Szymańska SP nr 3. 

Za organizację wydarze-
nia odpowiadała wicedyrektor 
SP nr 2 Ewa Zielińska. Komisji 
konkursowej przewodniczyła 
Agnieszka Boczkowska. Nagro-
dy zwycięzcom wręczali bur-
mistrz Piotr Osiecki i dyrektor 
„dwójki”, Hanna Celeda. (mf)

Sebastian Stępień

Camerata Mazovia to orkiestra 
działająca od stycznia 2004 roku. 
Kierownikiem artystycznym i dy-
rygentem jest Artur Komorow-
ski – kontrabasista, aranżer, mu-
zyk koncertujący w Polsce i za 
granicą, pedagog. Swoje korze-
nie Camerata Mazovia wywodzi 
z Sochaczewskiej Nauczycielskiej 
Orkiestry Kameralnej założonej 
przez śp. Mieczysława Nowackie-
go w 1993 roku. To on wpadł na 
pomysł i zebrał muzyków, którzy 
do dzisiaj tworzą ten niezmienny 
trzon zespołu. W skład zespołu 
wchodzi 16 muzyków. Orkiestra 
opiera się o instrumenty smyczko-
we, dęte, klawiszowe i perkusyjne. 
Taki skład pozwala na wykony-
wanie różnorodnego repertuaru, 
od muzyki klasycznej, poprzez sa-
kralną i filmową, aż po muzykę 
rozrywkową i taneczną. Od 2006 
roku orkiestra współpracuje z so-
listami Teatru Wielkiego w Łodzi. 
Współpraca ta zaowocowała roz-
szerzeniem repertuaru orkiestry o 
utwory operowe, operetkowe oraz 
musicalowe.

Dokonania Cameraty są im-
ponujące, nic więc dziwnego, że 
już na długo przed występem w 
odrestaurowanych ruinach so-
chaczewskiego zamku panował 
tłok. Szybko zabrakło miejsc, ale 
nie zraziło to oczekujących. Wiele 
osób zdecydowało się wysłuchać 
koncertu na stojąco. Wśród pu-

bliczności nie zabrakło oczywi-
ście przedstawicieli władz miasta. 
Na koncert wybrał się burmistrz 
Piotr Osiecki i jego zastępcy. 
Obecna była również przewodni-
cząca Rady Miasta, Jolanta Gon-
ta. 

Próbka umiejętności, jaką 
dali muzycy na wzgórzu zam-
kowym, urzekła licznie zgroma-
dzonych widzów. Samo miejsce 
koncertu sprawdziło się świetnie. 
Wieczorne, zachodzące między 
zabytkowymi murami słonce 
tworzyło niesamowitą atmosfe-
rę. Słowa uznania należą się także 
organizatorom koncertu. Świet-
ne nagłośnienie pozwoliło pu-
bliczności wczuć się w muzycz-
ny nastrój. Muzycy przedstawili 
szeroką ofertę, od muzyki kla-
sycznej po aranżacje nowych 
utworów. Wśród nich na szcze-
gólną uwagę zasługuje premiero-
wy „Sen o Sochaczewie”. Dzięki 
bardzo ciekawej aranżacji przy-
gotowanej przez pianistkę orkie-
stry Katarzynę Orlińską, klasycz-
ny „Sen o Warszawie” Czesława 
Niemena zyskał zupełnie nowy 
klimat. Nie można również za-
pomnieć o solistach, którzy go-
ścinne wsparli koncert: Annie Je-
remus, Krzysztofi e Marciniaku i 
doskonałym klarneciście Rober-
cie Stefańskim. 

Do mikrofonu podszedł tak-
że burmistrz Fergiński i popi-
sał się świetnym wykonaniem 
„What a wonderful world”.

W Miejskim Ośrodku Kultu-
ry w Boryszewie można oglą-
dać  niecodzienną wystawę. 
Swoje prace pokazało 21 
uczestników Studia Rysunku 
pod kierunkiem Ewy Kubeł – 
Zielińskiej.

Wystawa zatytułowana „Piękno 
wokół nas” zachwyca swoim sub-
telnym urokiem być może dlate-
go, że autorkami prac są głównie 
panie. Kwiaty, martwa natura, 
portrety wykonane w różnych 
technikach i stylach przyciągają 
nawet niewprawne oko. 

Ekspozycje podzielono na 
dwie części. W  galerii ZeDeK 

można oglądać prace studyj-
ne wykonane w pracowni MOK 
pod okiem instruktora Ewy Ku-
beł-Zielińskiej, w innej sali wysta-
wowej uczestnicy pokazali prace 
wykonane w domu lub w plene-
rze. „Wystawa zachęca do próbo-

wania swoich sił w rysunku i ma-
larstwie, niezwykła i wzruszająca” 
- tak brzmi jeden z wpisów do 
kroniki. Ciepłych słów nie brako-
wało także podczas otwarcia wy-
stawy w poniedziałek 16 czerwca. 
Uroczystość zgromadziła miło-

śników sztuki oraz przyjaciół au-
torów prac. Z zaproszenia skorzy-
stał także burmistrz Piotr Osiecki.

Zapraszamy do MOK w Bo-
ryszewie przy ul. 15 Sierpnia 83. 
Warto zobaczyć efekty pracy Stu-
dia Rysunku. (sos)

W związku ze zbliżający-
mi się wakacjami Miejski 
Ośrodek Kultury fi lia w 
Boryszewie zaprasza do 
udziału w akcji Lato w mie-
ście 2014.

Zapraszamy dzieci w wieku 
6-12 lat do spędzenia waka-
cyjnych dni z instruktorami 
i animatorami MOK. Nasze 
spotkania w tym roku będą 
się odbywały pod hasłem 
„Wędrówki mazowieckie”. 

W programie: warszta-
ty plastyczne - malowanie na 
ekranie, plener w Żelazowej 
Woli, warsztaty teatralne z 

Dawidem Żakowskim, waka-
cje z tańcem, wakacyjne nutki 
- gramy i śpiewamy, projekcja 
ulubionych fi lmów, gry i za-
bawy sportowe - szachy, tenis 
stołowy, gry stolikowe, wy-
jazd na basen, słodkie drugie 
śniadanie, a na zakończenie 
Wakacyjny Festyn, czyli fan-
ty, zabawy, konkursy...

Zapraszamy na spotka-
nia od 14 do 25 lipca w go-
dzinach od 9:00 do 14:00.

Zapisy od 30.06.2014 
(poniedziałek) osobiście w 
sekretariacie MOK fi lia Bo-
ryszew, koszt to 80 zł za dwa 
tygodnie.

Wyśniony Sochaczew
Z okazji dziesięciolecia swojego istnienia, Orkiestra Kameralna Camerata Mazovia 
pod batutą Artura Komorowskiego 19 czerwca, na wzgórzu zamkowym, 
dała wspaniały koncert pod tytułem „Sen o Sochaczewie”.

Nastrojowy klimat wzgórza zamkowego przyciągnął tłumy sochaczewian

Muzycy Cameraty zaprezentowali się w bardzo różnorodnym repertuarze

Piękno wokół nas - wystawa w Boryszewie

Lato z MOK Boryszew

Młodzi przyrodnicy

Słynny Ur w muzeum

Podziękowanie
Miejski Ośrodek Kultury w Sochaczewie składa serdeczne podziękowanie 
pani Marzenie Rok - właścicielce sklepu spożywczego i warzywnego przy 
ul. Pokoju - za ufundowanie słodyczy dla dzieci - laureatów Międzyna-
rodowego Festiwalu Chopinowskiego na Mazowszu występujących 
w Żelazowej Woli z okazji obchodów Dni Sochaczewa.
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Marzena Tomaszewska

Wszystko zaczęło się w 1940 
roku w Złakowie Kościelnym, 
w dawnym Księstwie Łowic-
kim. Tam, w wyniku wojennej 
zawieruchy, znalazła się rodzi-
na Kopciów i tam na świat przy-
szedł Janek, w rodzinie zwany 
też Januszem. Potem była szkoła 
zawodowa o kierunku mecha-
nicznym w Gąbinie. No i afi sz. 
Dorastający Janek przeczytał 
ogłoszenie, że Technikum Prze-
mysłowo - Pedagogiczne przy 
Okopowej w Warszawie przyj-
muje chętnych do zdobycia szli-
fów nauczyciela praktycznej na-
uki zawodu. Nie zastanawiał 
się długo. Ostateczną decyzję 
pomógł podjąć mu ojciec, mó-
wiąc, że skoro chce się kształcić, 
on będzie go w tych dążeniach 
wspierał. W gąbińskiej zawo-
dówce był jednym z wyróżniają-
cych się uczniów. Spodobała mu 
się wówczas funkcja nauczyciela 
zawodu i to wtedy pomyślał, że 
taką pracę chciałby wykonywać 
w dorosłym życiu. Per aspera ad 
astra - Przez trudy do gwiazd. 
W Warszawie czekało go jeszcze 
złożenie egzaminów teoretycz-
nych i praktycznych. Podczas 
tych drugich musiał przekonać 
komisję, że umie zrobić nakręt-
kę motylkową. Umiał. Został 
przyjęty. Naukę w technikum 
„przypieczętował” pracą dyplo-
mową pt. „Doładowanie silni-
ków spalinowych tłokowych”.

I być może zostałby w War-
szawie na zawsze. Swą pierwszą 
pracę podjął w Zakładach Me-
chanicznych im. Marcelego No-
wotki jako instruktor zawodu. 
Były jednak kłopoty z uzyska-
niem zameldowania na stałe. W 
Sochaczewie zaś mieszkała sio-
stra, nauczycielka szkoły pod-
stawowej, która chętnie użyczyła 
mieszkania bratu, nie wiedząc, 
że ten pół wieku później stanie 
się jednym z najbardziej zasłu-
żonych sochaczewian. Przypa-
dek? Los? Przeznaczenie?

Tym samym Sochaczew, a 
ściślej Chodaków, „pozy-

skał” ważnego w przyszłości dla 
rozwoju tej dzielnicy obywate-
la. Początkowo jeszcze tego nic 
nie zapowiadało. W 1962 roku 

Jan Kopeć zatrudnił się w „ Che-
mitexie” jako technik technolog 
na wydziale mechanicznym. Był 
dobrym, sumiennym pracow-
nikiem. Szybko zyskał zaufanie 
przełożonych i sympatię kole-
gów. Marzył jednak nieustannie, 
by być nauczycielem zawodu. 
Pragnienia swe zaczął realizo-
wać już w 1966 roku, podejmu-
jąc studia wieczorowe w dzie-
dzinie mechaniki w Warszawie. 
Dziś z rozrzewnieniem wspo-
mina dojazdy (cztery razy w ty-
godniu po pracy) do stolicy. Ot, 
młodość. Ot, zapał. Per aspera...

Gdy w 1972 roku został po-
wołany na stanowisko dyrek-
tora Zasadniczej Szkoły Za-
wodowej Przyzakładowej i 
Technikum dla Pracujących, 
nie wiedział, że funkcję tę 
przyjdzie mu pełnić tak długo. 
29 lat - aż do przejścia na eme-
ryturę w 2001 r. W technikum 
kształcono w kierunkach: me-
chanicznym, elektrycznym i 
chemicznym. Dyrektor Kopeć 
wprowadził zasadę, by praca 
dyplomowa, oprócz części teo-
retycznej, miała także charakter 
praktyczny w postaci - zależnie 
od tematu - modelu działające-
go. Niektóre zaproponowane 
przez uczniów rozwiązania zy-
skały wyróżnienia na ogólno-
polskich wystawach, znacząco 
przyczyniając się do wzboga-
cenia procesu dydaktycznego 
w zawodówkach i technikach. 
Z czasem udało się otworzyć 
przy „ Chemitexie” kolejne typy 
szkół: Zasadniczą Szkołę Zawo-
dową - wydział dla dorosłych, 
Liceum Zawodowe i Tech-
nikum Chemiczne. Placów-
ka kształciła pracowników nie 
tylko na potrzeby Chodakow-
skich Zakładów Włókien Che-
micznych, ale też np. dla Za-
kładów Tworzyw Sztucznych 
„Boryszew - ERG” i innych. 
Młodzież uczęszczająca w dru-
giej połowie lat osiemdziesią-
tych do chodakowskiej szkoły 
miała także możliwość poznać 
świat, choćby po sąsiedzku, wy-
jeżdżając w ramach wymiany 
uczniów do ówczesnego NRD.

Transformacja ustrojo-
wa nie przyniosła wiele do-
brego, zarówno dla „Chemite-

xu”, jak i szkół prowadzonych 
przez Jana Kopcia. Ale i wów-
czas, gdy zakład upadał, dyrek-
tor nie ustawał w walce o ich 
byt. Po uzgodnieniach z kie-
rownictwem fabryki placówka 
została przekazana Kuratorium 
Oświaty w Skierniewicach z 
warunkiem korzystania z bu-
dynku i sprzętu na zasadzie 
częściowej odpłatności. Z cza-
sem udało się przejąć go wraz 
z działką i wyposażeniem na 
własność bez obciążenia fi nan-
sowego władz szkoły. Rok 1989 
wymógł w szkolnictwie za-
stosowanie innych rozwiązań. 
Jednym z nich było powołanie 
- na wniosek dyrektora Kop-
cia - Zespołu Szkół nr 3, skupia-
jącego w swych ramach: ZSZ 
kształcącą w kierunkach ga-
stronomicznych; Technikum 
Chemiczne oraz Liceum Ogól-
nokształcące. Nowe typy szkół, 
zawody, kierunki, profi le zy-
skały pełną akceptację w śro-
dowisku, co znalazło potwier-
dzenie w naborze. Problemem 
jednak okazała się hala spor-
towa. Dotychczas użytkowa-
na groziła zawaleniem, toteż 
dyrektor podjął decyzję o za-
adaptowaniu byłej stołówki za-
kładowej na salę gimnastyczną. 
Przy ogromnej przychylności 
kierownictwa „Chemitexu” i 
Urzędu Wojewódzkiego udało 
się pozyskać budynek na wła-
sność szkoły. Znalazła się w 

nim wzorcowa pracownia ga-
stronomiczna z zapleczem, sale 
dydaktyczne. Zorganizowano 
także pomieszczenia niezbęd-
ne dla działalności Klubu Spor-
towego „Bzura”, w którym Jan 
Kopeć przez szereg lat pełnił 
społecznie funkcję wiceprezesa.

Jakim dyrektorem był Jan Ko-
peć? „Gdy wymagała tego 

sytuacja, potrafi ł być surowy i 
stanowczy lub pogodny i przy-
jacielski. Nigdy się nie wywyż-
szał, swych pracowników trak-
tował jak partnerów, z którymi 
wspólnie chciał przeżywać za-
równo sukcesy, jak i ewentual-
ne porażki szkoły” - powie Da-
nuta Masłowska, germanistka 
pracująca przed laty w choda-
kowskiej szkole. Dorota Cy-
wińska, nauczycielka matema-
tyki i informatyki, uzupełni: 
„Starał się każdemu pomóc. 
Wspierał w trudnych momen-
tach. Inteligentnie rozwiązy-
wał sytuacje konfl iktowe”. A 
tych nie brakowało, gdyż, jak 
podkreśla dyrektor Kopeć, do 
szkół przyjmowana była różna 
młodzież: bardzo dobra, dobra 
i taka, która miała problemy z 
zachowaniem i nauką. „W pra-
cy dyrektorskiej zawsze kiero-
wałem się dobrem ucznia, tym, 
by został sprawiedliwie ocenio-
ny. Jeżeli los sprawił, że popadł 
w kłopoty, zawsze mógł liczyć 
na pomoc ze strony nauczycie-
li i dyrektora”.

Bogusława Górnicka, uczą-
ca języka polskiego, wspomi-
na: „ Liceum w ZS nr 3. Pierw-
sze liceum w szkole, pierwsze 
liceum w karierze młodej polo-
nistki... Dyrektor spokojnie pa-
trzył na moje ambitne fanabe-
rie. Zapewne żal mu było trochę 
uczniów, bo poprzeczkę zawie-
siłam wysoko. Nie protestował, 
tylko przypominał: Za oceną 
stoi człowiek. Młody człowiek. 
Nie zawsze mądry. Niedojrza-
ły, nieznający życia. Warto mu 
trochę odpuścić. On jeszcze bę-
dzie mądry. Ma na to całe życie. 
A za pani dzisiejszą pobłażli-
wość kiedyś się nisko pokłoni.” 
Nauczycielka przytacza także 
inną historię: „Przed laty daw-
na szkoła zawodowa miała bo-
gaty zestaw lektur. Jedną z oma-
wianych książek był „Popiół i 
diament” Jerzego Andrzejew-
skiego. Okazało się, że uczeń, 
któremu groziła kolejna jedyn-
ka, a nawet niedostateczny na 
koniec roku szkolnego, lektu-
ry nie przeczytał. Ostatecznie 
otrzymał jednak pozytywną 
notę. Rękę do sprawy przyłożył 
Jan Kopeć. Chłopak przez kil-
ka dni nie pracował w ramach 
praktyk, tylko za przyzwole-
niem dyrektora i nauczyciela 
zajęć siedział w kącie warszta-
tu i czytał „Popiół i diament”. 
Przeczytał, napisał z dobrym 
wynikiem sprawdzian”. Po-
lonistka z uśmiechem dodaje: 
„Nie wiem, kto był bardziej za-
dowolony: uczeń czy dyrektor?”

Wielu wychowanków po-
chodziło z rozbitych 

rodzin. „Szkoda było mi ich 
dlatego, że już na starcie zosta-
li pokrzywdzeni przez los” - 
mówi Jan Kopeć. „Był dla nich 
jak ojciec. Dzięki dyrektorowi 
spora ich część ukończyła szko-
łę średnią, przystąpiła do matu-
ry bądź wyuczyła się zawodu. 
Młodzież, niezbyt chętnie gar-
nąca się z różnych powodów do 
nauki, zawsze mogła liczyć na 
jego wsparcie i radę” - podkre-
śla Danuta Masłowska.

 „Dyrektor był człowiekiem 
bardzo praktycznym. Uważał, 
że mężczyzna musi mieć fach w 
ręku. Bardzo cenił szkołę zawo-
dową - mechaników, ślusarzy, 

elektryków, kucharzy. Wycho-
wał wielu dobrych rzemieślni-
ków - fachowców” - opowia-
da Bogusława Górnicka. Sam 
również nie stronił od zaanga-
żowania w naukę praktyczną 
uczniów. Przytacza historię wy-
chowanka, który - mówiąc eu-
femistycznie - nie miał daru do 
malowania, a taką pracę musiał 
wykonać podczas zajęć prak-
tycznych. Wówczas, nie ba-
cząc na nic, sam zaprezentował 
uczniowi ową umiejętność. Po 
latach tenże chłopiec, spotkany 
przypadkiem na ulicy, powie, 
że dzięki dyrektorowi Kopcio-
wi został... malarzem. Grażyna 
Zielińska, chemiczka pracują-
ca niegdyś w ZS nr 3, wspomi-
na swoje pierwsze spotkanie z 
przyszłym przełożonym. Do-
pytywała o niego mężczyznę 
pracującego na dachu budynku 
szkolnego i mimo jego zapew-
nień, że to on kieruje placówką, 
nie dowierzała. Dyrektor napra-
wiający dach? - sami państwo 
przyznają, że to zjawisko osobli-
we, nader rzadko spotykane w 
przyrodzie. Zdzisław Rutkow-
ski, „złota rączka” chodakow-
skiej szkoły potwierdza: „Dy-
rektor lubił długo pracować, na 
pewno dłużej bywał w szkole 
niż w domu. Miał zasadę - rano 
planował, po południu wyko-
nywał to, co wymyślił. Zlecał 
podwładnym konkretne zada-
nia, żywo interesując się ich pra-
cą i podpowiadając słuszne roz-
wiązania. To było jego życie”.

„Jan Kopeć czuł wielką sa-
tysfakcję - mówi Bogusława 
Górnicka - patrząc na wycho-
wanków, na koniec ich nauki w 
szkole. Spoglądał na nich wte-
dy jak artysta na ukończony ob-
raz, pamiętający wstępny zarys, 
szkic, a teraz podziwiający efekt 
końcowy. Cieszył się, bo kolejny 
młody człowiek opuszczał szko-
łę, ruszał w świat. A dyrektor 
wiedział, że w jego przyszłe losy 
wpisał się dobrymi radami. Ma-
wiał: Trzeba być człowiekiem”.

Tę zasadę przekazał swej 
córce Urszuli Opasiak, na-

uczycielce fi zyki i informaty-
ki i wicedyrektorce ZS im. Ja-
rosława Iwaszkiewicza. Mówił: 

Życie związał z Chodakowem
Jan Kopeć, człowiek skromny, od niedawna Honorowy Obywatel Sochaczewa, nawet nie przypuszczał, że ten zaszczytny tytuł niesie 
tak wielką popularność, by nie rzec sławę. Wielu ludzi podchodzi, gratuluje, nadmieniając, że godzien był sięgnąć po najwyższe laury 
już dawno. Nie jest bowiem tajemnicą, nie tylko dla mieszkańców Chodakowa, że były dyrektor „Chemika” to człowiek - instytucja.

Początki pracy Jana Kopcia w charakterze dyrektora
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Autorem wniosku o nadanie tytułu Janowi Kopciowi był burmistrz Osiecki

Wracamy dzisiaj do wojen-
nych wspomnień Ireneusza 
Panfi la, który czasy okupa-
cji zapamiętał jako 10-letni 
chłopiec, mieszkaniec Cho-
dakowa. 

W czasie wojny odzież 
czy bielizna były towarem 
defi cytowym, nieosiągalnym 
dla Polaków. Próby ich zdo-
bycia czasami bardzo źle się 
kończyły.

Pani Lucynie Dziarnow-
skiej nie udało się na przy-
kład przemycić przez bra-
mę fabryki w Chodakowie 
konusu, czyli szpuli sztucz-
nego jedwabiu. Dokładnie 
znam tę historię, bowiem 
pani Lucyna mieszkała u 
państwa Rozmarynowskich 
na górze, my natomiast na 
dole. Miała starszą siostrę i 
braci. Jej rodzice dość wcze-
śnie umarli i dzieci musiały 
same sobie radzić. 

Do jej mieszkania przy-
szli Niemcy pilnujący Za-
kładu Włókien Sztucznych. 
Zrobili rewizję i znaleź-
li trzy szpule oraz pasma 
jedwabiu, watę sztuczną i 
serwetki, które wcześniej 
przemyciła przez bramę fa-
bryczną. Ja miałem z nich 
uszytą letnią koszulę, a z 
waty, po uprzędzeniu i zro-
bieniu na drutach, sweter na 
zimę. 

Niemcy zamknęli panią 
Lucynę w zakładzie, na od-
dziale manipulacji, w któ-
rymś z pomieszczeń ma-

gazynowych. Niemki po 
cywilnemu wyżywały się na 
niej, tłukąc i bijąc ją przez 
całą noc specjalnymi bicza-
mi ze skóry, których Niem-
cy używali na Polaków. Mię-
dzy innymi biła ją koleżanka 
ze szkolnej ławy, mówiąc do 
niej: „Ty polska świnio, nie 
będziesz więcej Trzeciej 
Rzeszy okradać”. Wynika 
z tego, że zwycięzca ma za-
wsze rację, choćby jej wcale 
nie miał. Bo gdzie ta III Rze-
sza w podbitej Polsce i kto na 
kogo napadł, okradał, zabi-
jał, więził w obozach śmier-
ci. Niech każdy z nas odpo-
wie sobie na to pytanie.

Wracając do wątku kra-
dzieży, Dziarnowska odczu-
ła to na własnej skórze, bo 
była bita przez całą noc. Kie-
dy następnego dnia o spra-
wie dowiedział się zastęp-
ca dyrektora pan Wolters i 
przyszedł do magazynu, to 

z bólu pani Lucyna poobry-
wała mu wszystkie guziki 
od fartucha roboczego, któ-
ry nosił na ubraniu. Nie po-
zwolił jej już więcej bić i ka-
zał odprowadzić do domu. 
Cywilni Niemcy przypro-
wadzili ją do nas, bo jej 
mieszkanie było zamknię-
te. Z ledwością udało nam 
się zdjąć z niej zakrwawioną 
koszulę. Plecy i pośladki to 
była jedna rana, czarna od 
krwi. Moczyliśmy kompre-
sy w zimnej wodzie ze stud-
ni i lekko przykładaliśmy 
na plecy i pośladki. Potem 
przychodził lekarz, Włady-
sław Król, to jemu pani Lu-
cyna zawdzięcza powrót do 
zdrowia. Ja także zawdzię-
czam panu Królowi, ojcu 
mojego kolegi Eugeniusza, 
swoje życie. Mnie również 
bezinteresownie wyleczył, 
gdy byłem bardzo chory. 

cdn...

W Miejskiej Bibliotece Pu-
blicznej odbyło się spo-
tkanie z Anną Ziejewską 
– genealogiem amatorem. 
W warsztatach, będących 
żywą lekcją historii i senty-
mentalną podróżą w prze-
szłość, wzięła udział mło-
dzież z Gimnazjum nr 1. 

Anna Ziejewska, z zawodu 
ekonomistka, ale, jak pod-
kreśla, z zamiłowania huma-
nistka, badania genealogicz-
ne zarówno swojej rodziny 
jak i męża prowadzi od blisko 
dziesięciu lat.

 – Moja przygoda z gene-
alogią zaczęła się, gdy byłam 
na emeryturze. Odwiedzając 

krewnych na cmentarzach 
zdałam sobie sprawę, iż tak 
naprawdę niewiele wiem o 
swoich przodkach. I to był 
ten moment, gdy zaczęłam 
pogłębiać wiedzę. Genealo-
gia jest niezwykle fascynu-
jącą dziedziną, dzięki której 
możemy prześledzić nie tyl-
ko losy rodu, ale także do-
wiedzieć się, jakie choroby 
w naszej rodzinie są dzie-
dziczne, po kim posiadamy 
dane umiejętności czy ce-
chy charakteru. Zachęcam 
was żebyście rozmawiali ze 
starszym pokoleniem, gdyż 
jest ono prawdziwą skarbni-
cą wiedzy – mówiła podczas 
spotkania. 

Pani Anna w domowym 
archiwum posiada m.in. 
ponad czterysta fotografi i 
przodków, różnorodne do-
kumenty, najczęściej spisa-
ne w języku rosyjskim, świa-
dectwa szkolne oraz skalę 
stopni wówczas stosowaną 
w szkole. W swoich genealo-
gicznych poszukiwaniach 
dotarła do drugiej połowy 
XVIII wieku. Jak nieśmia-
ło zdradza, w planach ma 
wydanie książki oraz ro-
dzinnego albumu. Ponie-
działkowym warsztatom to-
warzyszyła wystawa „Ro-
dzina na starej fotografi i”, o 
której aranżację zadbała Elż-
bieta Maciątkiewicz. (Mak) 

„Pamiętaj, możesz mniej ich 
nauczyć, ale odpowiadasz za 
ich życie i samopoczucie. Waż-
ne są nie tylko wzory, zadania. 
Uczeń ma swe uczucia, których 
ranić nie wolno!” Urszula Opa-
siak dodaje, że niegdyś często 
spierała się z ojcem o sposoby 
uczenia i wychowywania mło-
dzieży, ale po latach wie, że to co 
mówił, miało i ma sens. Ponad-
to przyjemnie jest usłyszeć z ust 
byłych wychowanków: „Nasz 
dyrektor zawsze nas rozumiał i 
nam pomagał!”

Bogumił Taźbirowski, wie-
loletni nauczyciel ZS nr 1 

w Sochaczewie, szwagier Jana 
Kopcia, spośród wielu zda-
rzeń, jakie miały miejsce w po-
nad pięćdziesięcioletniej przy-
jaźni obu panów, wymienia to, 
które najsilniej utkwiło mu w 
pamięci: „Było to pod koniec 
lat sześćdziesiątych ubiegłego 
wieku. Otrzymałem telefon od 
szwagra. Prosił, bym możliwie 
szybko przywiózł mu ubranie 
do szpitala. Nie chciał nic wię-
cej powiedzieć. Szczegółów do-
wiedziałem się na miejscu. Ja-
nek jechał ze swoim kolegą 
z Chodakowa do Sochacze-
wa. Na wysokości mostu na 
Utracie, w Trojanowie, wpa-
dli w poślizg. Śliska i oszronio-
na jezdnia spowodowała, że 
samochód uderzył bokiem w 
drewnianą barierkę i wpadł do 
rzeki. Oszołomiony Janek, po-
konując opory wody, kierował 
się w stronę brzegu. Nagle zo-
rientował się, że w samocho-
dzie pozostał kolega. Zawrócił, 
wyciągnął z szoferki nieprzy-
tomnego i doholował go do 
brzegu. Stamtąd obu poszko-
dowanych zabrało pogotowie. 
Upadek z wysokości i dozna-
ne urazy spowodowały, że kie-
rowca wkrótce zmarł. Janek, 

poobijany i podrapany, wró-
cił do domu. Było to zdarzenie 
bardzo traumatyczne. Szwa-
gier rzadko o nim wspomi-
na, choć wykazał się przecież 
wielkim bohaterstwem. I za to 
miedzy innymi go cenię”. Cór-
ka pana Bogumiła, Agniesz-
ka Matusiak, puentuje, że wu-
jek Janusz, nie szczędząc czasu 
i sił, zawsze wspiera swych bli-
skich. Jest dobrym duchem ca-
łej rodziny.

Mieszkańcy ziemi socha-
czewskiej pamiętają zapew-
ne, że Jan Kopeć w latach 2002-
2006 reprezentował Chodaków 
w Radzie Powiatu. Był jej wi-
ceprzewodniczącym, zasiadał 
także w komisji oświaty. Bardzo 
dobrze zapisał się w pamięci 
ówczesnego przewodniczącego 
Rady Powiatu Sochaczewskie-
go Andrzeja Grabarka, który 
podkreśla, że zawsze mógł na 
niego liczyć. „Uczciwy, praco-
wity człowiek. Nigdy nie stwa-
rzał jakiegokolwiek dystansu, 
chętnie poświęcał swój pry-
watny czas dla dobra powiato-
wych przedsięwzięć” - dodaje. 
„Być może - zastanawia się An-
drzej Grabarek, radny powia-
towy i dyrektor Szkoły Podsta-
wowej w Brzozowie - wspólny 
język i nadal serdeczny kon-
takt zawdzięczmy temu, że nie-
zmiennie bliskie jest nam dobro 
ucznia i oświata, wychowanie 
w szerokim rozumieniu tych 
słów”.

W latach 2005 -2009 Jan 
Kopeć aktywnie uczestniczył 
w pracach Powiatowej Rady 
Zatrudnienia. Krzysztof Wa-
silewski, dyrektor Powiato-
wego Urzędu Pracy w Socha-
czewie, wspomina fachowe 
podejście do spraw będących 
przedmiotem rozważań rady 
- na pewno nie bez znacze-

nia było zarządzanie placówką 
o zawodowym profi lu kształ-
cenia. Podkreśla obowiązko-
wość, niebywałą sumienność 
Jana Kopcia. Wspólnie opinio-
wano wnioski młodych ludzi 
(nierzadko absolwentów cho-
dakowskiej szkoły) na dofi nan-
sowanie założenia działalności 
gospodarczej. Dyrektor Ko-
peć zaproponował wówczas, by 
dyskusja nad zasadnością przy-
znania potencjalnych środ-
ków toczyła się w obecności 
zainteresowanego, który mógł-
by na bieżąco wyjaśniać ewen-
tualne zawiłości. Honorowy 
Obywatel Sochaczewa współ-
pracował także z KS „Bzura”, 
znacząco przyczyniając się do 
pogłębienia relacji między klu-
bem a szkołą. Stworzył tym sa-
mym warunki uczniom, którzy 
chcieli uprawiać sport i konty-
nuować naukę. Proces godze-
nia obu dziedzin był także wy-
korzystywany przy współpracy 
z KS „Orkan”.

Dziś sport w życiu Jana Kop-
cia przybiera formę jazdy 

rowerem i spacerów z kijkami. 
Dziennie przemierza kilka ki-
lometrów. Lubi czytać książki, 
z pasją oddaje się lekturze ty-
godników opinii. Interesuje się 
technologiami informatyczny-
mi. Dorosłe, świadome życie 
związał z Chodakowem. Jest 
jednym z najbardziej znanych 
i szanowanych mieszkańców 
dzielnicy. „To, co najistotniej-
sze na niwie społecznej i zawo-
dowej, osiągnąłem dzięki temu 
miejscu” - mówi Jan Kopeć. 
„Chodaków, położony między 
centrum Sochaczewa a Żelazo-
wą Wolą, będzie się rozwijał” - 
prorokuje. „Szkoda jednak, że 
część młodych ludzi opuściła to 
miasto. Może kiedyś wrócą?” - 
marzy. 

Spotkanie z genealogią 

IRENEUSZ PANFIL

Chodaków w czasie wojny

Ireneusz Panfi l, 1952 r.
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

  Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. Nowoczesne 
technologie, przyłącza 
wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład 
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

  Pranie dywanów i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

  Wylewki agregatem, 
tel. 511-440-509.

ZS-29 R,B

  Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, kominki, 
docieplenia, wykończenia 
wnętrz. Solidnie, 
tel. 604-166-988.

ZS-62 B

  AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

  Docieplanie budynków, 
tel. 603-980-459.

ZS-164

  Kompleksowe wykańczanie 
wnętrz. Układanie 
i cyklinowanie podłóg. 
Kominki i ogrodzenia 
z klinkieru, 
tel. 603-980-459.

ZS-165

  Dachy - krycie papą 
i izolacje tarasów, 
tel. 783-680-749.

ZS-298

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie budynków, 
podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Glazura terakota, 
remonty, solidnie, 
tel. 602-670-035.

ZS-371

  Ogrodzenia kompletne, 
najtaniej 39 zł mb. 
Zamów teraz bo taniej, 
tel. 723-627-845.

ZS-376

  Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

  Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

  Dachy papą, 
tel. 605-606-914.

ZS-458

  Naprawa automatycznych 
skrzyń biegów, 
Piotr Michalak, 
tel. 501-461-936.

ZS-487

  Glazura, terakota, gładź 
gipsowa, malowanie,
ścianki, sufi ty GK, 
tel. 606-321-509.

ZS-537

  KOSTKA brukowa 
- projektowanie 
- sprzedaż - wykonanie. 
Tel. 698-668-468.

ZS-543 B

  OGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy na-
wadniające, odwodnienia, 
www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-544 B

  Wywóz szamba, 
tel. 664-627-946.

ZS-571 B

  Więźby dachowe, 
domki drewniane, 
tel. 692-573-018.

ZS-579

  Stolarnia schody, drzwi, 
podłogi, 
tel. 692-573-018.

ZS-580

  Serwis AGD, 
naprawa pralek, 
zmywarek, piekarników, 
kuchni elektrycznych, 
tel. 667-601-900.

ZS-623

  Koszenie trawy, 
tel. 600-440-356.

ZS-634

NIERUCHOMOŚCI
  Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

  Sprzedam dom 90 m² 
w Chodakowie, 
na działce 1200 m², 
tel. 662-184-172.

ZS-42

  Sprzedam mieszkanie 
60 m² w Sochaczewie, 
tel. 721-088-086.

ZS-514

  Sprzedam dom w stanie 
surowym, otwartym na 
obrzeżach Sochaczewa, 
tel. 605-664-220.

ZS-515

  Sprzedam działkę 1000 m², 
tel. 730-080-940.

ZS-522

  Sprzedam 68,5 m², 
osiedle Ogrody, 
tel. 514-821-873.

ZS-547

  Sprzedam działkę budowlaną 
1270 m² w Chodakowie, 
tel. 783-066-759.

ZS-555

  Sprzedam mieszkanie 45,21 m², 
ul. Żeromskiego 39A, III p. 
Cena do negocjacji, 
tel. 512-348-745.

ZS-569

  Do wynajęcia działka 
7500 m², Sochaczew, 
ul. Towarowa, róg Licealnej, 
tel. 501-044-546.

ZS-570 B

  Magazyn 50 m², w centrum 
Sochaczewa, tanio wynajmę, 
tel. 604-970-401.

ZS-575

  Sprzedam dom 
na działce 1240 m², 
tel. 46 863-36-02.

ZS-576

  Sprzedam działki budowlane 
1300 m² oraz 1500 m² 
w Sochaczewie. 
Dostęp do wszystkich 
mediów, 
tel. 699-629-862 po 20.00.

ZS-577

  Sprzedam mieszkanie 
M-4, 70 m², II p. 
(+ piwnica, strych), 
os. Victoria, 
tel. 788-080-434.

ZS-584

  Sprzedam lub zamienię 
mieszkanie na mniejsze 
M-4, 63 m² 
ul. Wojska Polskiego, 
tel. 46 862-60-93.

ZS-596

  Sprzedam dom 85 m², 
działka 1000 m² k/szkoły 
w Żukowie. 
Cena do uzgodnienia, 
tel. 609-160-293.

ZS-597

  Sprzedam małe 
gospodarstwo z budynkami, 
tel. 515-973-152.

ZS-598

  Wynajmę kawalerkę 
z aneksem kuchennym, 
umeblowana, I piętro, 
al. 600-lecia 5, 
tel. 668-783-403.

ZS-603

  Działka rolno-budowlana 
4 827 m² w całości sprzedam, 
Sochaczew 
na tyłach os. Victoria, 
tel. 668-916-116, 
ważne do sierpnia.

ZS-604

  Mieszkanie M-3, 
do wynajęcia, 
tel. 46 862-24-73.

ZS-605

  Sprzedam działkę 
o pow. 0,4848 m², 
Zakrzew, gm. Nowa Sucha, 
tel. 604-713-510.

ZS-606

  Tanio sprzedam mieszkanie 
37,20 m² (dwa pokoje), 
ul. Staszica 52A, 
tel. 885-712-142.

ZS-609

  Wynajmę lokal użytkowy 
ok. 120 m², w centrum 
Sochaczewa, na działal-
ność handlową, usługową, 
centrum fi tness 
lub dyskotekę, 
tel. 505-191-999.

ZS-611 R,B

  Sprzedam mieszkanie 
na osiedlu Victoria, 77 m², 
I piętro, 
tel. 502-627-425.

ZS-612

  Do wynajęcia pokój 
lub mieszkanie o większym 
metrażu z możliwością 
odpracowania, 
tel. 46 863-52-32, 
608-435-798.

ZS-613

  Sprzedam działki 
budowlane (media) 
w Kozłowie Biskupim, 
blisko stacji PKP Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-620

  Sprzedam dom, 
osiedle Karwowo, 
tel. 534-002-259.

ZS-621

  Wynajmę mieszkanie,
2 pokojowe , Senatorska, 
Sochaczew, 
tel. 502-702-485, 
po remoncie.

ZS-622

  Sprzedam dom parterowy 
na działce 700 m², 
Sochaczew, 
tel. 506-097-936, 
600-229-025.

ZS-624

  Tanio sprzedam M-3, 
47,9 m², IV piętro, w centrum 
Sochaczewa, 
tel. 609-765-289, 
667-018-885.

ZS-625

  Sprzedam nowy dom, 
stan surowy otwarty, bud. 
2010 r., na działce 840 m² 
ogrodzonej 150 m, oraz 2 
garaże 
42 m², Kozłów Biskupi. 
Do stacji Kornelin 300 m, 
do trasy skierniewickiej 
400 m. Cena do uzgodnie-
nia, tel. 664-052-912.

ZS-631

  Sprzedam działki 
budowlane 800 m² 
w Żukowie. Cena atrakcyjna 
do uzgodnienia, 
tel. 606-265-164.

OGŁOSZENIA
DROBNE

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew

- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie

- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67

PRANIE 

 DYWANÓW 

 TAPICEREK 

TEL. 501-800-405
ZS-300
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ZS-632

  Do wynajęcia pokój 
z kuchnią, 
tel. 798-689-975.

ZS-633

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog 
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

  Pensjonat „Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny 
- Joanna Rojek. Psycholog. 
Certyfi kowany 
psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

PRACA
  Zatrudnimy dyspozycyjną 
sekretarkę, do pracy 
w szkołach zaocznych, 
najchętniej tegoroczną 
absolwentkę szkoły śred. 
z dobrą znajomością obsługi 
komputera. 
Oferty przesyłać listownie 
na adres: 

Zakład Szkolenia 
Zawodowego, 
ul. Warszawska 35, 
96-500 Sochaczew.

ZS-545

  Poszukuję osoby 
do sprzątania 
w mieszkaniu, 
tel. 602-433-172.

ZS-572

  Firma w Czosnowie 
zatrudni frezera 
i tokarza CNC, 
tel. 504-037-224, 
e-mail: 
m.walicki@cft-precyzja.pl

ZS-593 B

  Firma w Czosnowie 
zatrudni: ślusarza, 
spawacza, frezera, tokarza,
tel. 504-037-224, 
e-mail: 
m.walicki@cft-precyzja.pl

ZS-594 B

  Potrzebna pomoc 
domowa, mile widziana 
Pani uczciwa, bez nałogów, 
tel. 46 863-52-32, 
608-435-798.

ZS-614

  JAGA Temp Sp. z o.o. 
( nr 7363) zaprasza 
wszystkie osoby 
poszukujące pracy 
na spotkanie rekrutacyjne 
- GIEŁDA PRACY 
w dniu 25.06.2014 
o godz. 12:00 w Sochaczewie 
Punkt Pośrednictwa Pracy 
ul.1 Maja 16. 
Proszę zabrać ze sobą CV!!! 

ZS-619

NAUKA

  Niemiecki, angielski, 
tel. 606-702-478.

ZS-511

  Studentka ostatniego 
roku fi lologii 
angielskiej udzieli 
korepetycji, 
tel. 790-666-249.

ZS-610

FINANSE
  Chwilówka z dojazdem 
do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-266 R

RÓŻNE
  Chcesz zarobić? 
Sprzedaj złom, 
makulaturę, tworzywa 
sztuczne. Łazy 73, 
tel. 535-801-008

ZS-224

  Wyprzedaż: 
pług, krajzegoheblarka, 
przyczepka, itd. 
Tel. 668-610-857.

ZS-516

OGŁOSZENIA

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

PODEJMĘ PRACĘ
 Emerytowana nauczycielka, polonistka, podejmie pracę  kilka 
godzin dziennie, opieka nad dzieckiem, tel. 664-590-246.

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

Informujemy o przerwach w dostawie 
energii elektrycznej, jakie wystąpią 
na terenie Sochaczewa i okolic:

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Główna księgowa, doradca klienta, administrator stanów magazyno-
wych, sprzedawca, kucharz, pomoc kuchenna, pizzerman, bufetowa-kel-
ner, pracownik restauracji, sprzątaczka, operator wózka widłowego, ma-
gazynier, pracownik magazynowy, pracownik gospodarczy, pracownik 
produkcji, pracownik ochrony, monter instalacji sanitarnej, elektronik-
-automatyk, stolarz budowlany, blacharz-dekarz, pracownik budowlany, 
glazurnik, malarz  kierowca z prawem jazdy kat. B,C+E, ślusarz, spawacz, 
monter systemów ociepleń, operator koparko - ładowarki

OFERTY PRACY EURES- oferty zagraniczne

BELGIA - monter kominków i pieców, mechanik autobusów, wy-
krawacz, rzeźnik, programista cnc. NIEMCY - mechanik przemysłowy,  
elektryk, kucharz/kucharka, elektryk przemysłowy, pomocnik pielęgniar-
ki/opiekuna osób starszych, pielęgniarka/pielęgniarz na intensywnej tera-
pii, spawacz WIG/TIG, kucharz szef kuchni, pomocnik kucharza.

Wspólnota Mieszkaniowa Gawłowska 47 w Sochaczewie
ogłasza 

przetarg na prace budowlane w celu przekształcenia 
kotłowni olejowej na kotłownię gazową. 
Prace wewnątrz budynku. 
Oferty prosimy składać w czwartki od godz. 19-tej do 20-tej 
w siedzibie Wspólnoty Mieszkaniowej, Gawłowska 47 (IV klatka) 
w Sochaczewie.

ZS-574

30.06.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Kurabka 2, 
Kamion Poduchowny, Mizerka 2.
1.07.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Rozlazłów 
Osiedle.
1-4.07.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Czerwonka 6.
2.07.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Kąty 3.
3.07.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Sochaczew ul.: 
Polna, Tuwima, Energetyczna, Nowotki.
4.07.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Sochaczew ul.: 
Trojanowska od Okrężnej do nr 34, Słowiańska do nr 20, 
Jaracza do nr 16, Okrężna do nr 24. 
w godz. 9:00 do 15:00: Nowe Mostki 2. 

ZS-617

Wspólnota Mieszkaniowa 
Grunwaldzka 8 w Sochaczewie 

zatrudni 
od 1.07.2014 r. dozorcę do sprzątania korytarzy klatek 
schodowych, korytarzy piwnic a także terenu nieruchomo-
ści wspólnoty.
Bliższe informacje w biurze administratora: 
Zarządzanie Nieruchomościami Elżbieta Markut - Żyżyńska, 
al. 600-lecia 72c, 96-500 Sochaczew, tel. kont. 46 862-16-17.

ZS-635 
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NASZE DZIECI

KLUB KOLEKCJONERÓW

urodzone w szpitalu od 10 do 19 czerwca

NATALIA JAŻDŻYK
Natalia to pierwsze 

dziecko Agnieszki i Ra-
dosława Jażdżyk z miej-
scowości Wężyki, gm. 
Rybno. Urodzona we wto-
rek, 10 czerwca 2014 r. o 
godz. 6.00. Waga 3,580 kg. 
Wzrost 54 cm.

MIKOŁAJ CIESIELSKI
Mikołaj to drugi 

syn Sylwii i Igora Cie-
sielskich z Sochaczewa. 
Urodzony we wtorek, 
10 czerwca 2014 r. o 
godz. 16.15. Waga 3,630 
kg. Wzrost 52 cm.

OLIWIA ZWOLIŃSKA
Oliwia to drugie 

dziecko Marty i Rafa-
ła Zwolińskich z miej-
scowości Kęszyce, gm. 
Bolimów. Urodzona 
we wtorek, 10 czerwca 
2014 r. o godz. 23.50. 
Waga 2,640 kg. Wzrost 
49 cm.

SYN Państwa PRZYDATEK
Chłopiec to dru-

gie dziecko Justyny i 
Rafała Przydatek z So-
chaczewa. Urodzony w 
środę, 11 czerwca 2014 
r. o godz. 4.45. Waga 
4,580 kg. Wzrost 60 cm.

CÓRKA Państwa 
FURMANIK

Dziewczynka to 
drugie dziecko Doro-
ty i Pawła Furmanik 
z Budek Piaseckich. 
Urodzona w środę, 11 
czerwca 2014 r. o godz. 
10.50. Waga 3,050 kg. 
Wzrost 52 cm.

CÓRKA Państwa 
WINNICKICH

Dziewczynka to 
drugie dziecko Anny i 
Daniela Winnickich z 
miejscowości Karłowo, 
gm. Iłów. Urodzona w 
środę, 11 czerwca 2014 
r. o godz. 16.10. Waga 
3,830 kg. Wzrost 54 cm.

PATRYK BROCHOCKI
Patryk to drugi syn 

Anety i Daniela Bro-
chockich z miejscowo-
ści Wesoła, gm. Rybno. 
Urodzony w czwartek, 
12 czerwca 2014 r. o 
godz. 6.15. Waga 4,740 
kg. Wzrost 57 cm.

LENA ORLIŃSKA
Lenka to pierwsze 

dziecko Patrycji i Domi-
nika Orlińskich z miej-
scowości Stare Budy, gm. 
Młodzieszyn. Urodzona 
w czwartek, 12 czerwca 
2014 r. o godz. 13.40. Waga 
4,440 kg. Wzrost 57 cm.

SYN Państwa BALTAZIUK
Chłopiec to trzecie 

dziecko Pauliny i Damia-
na Baltaziuk z Sochacze-
wa. Urodzony w czwar-
tek, 12 czerwca 2014 r. o 
godz. 17.30. Waga 3,600 
kg. Wzrost 51 cm.

JAKUB BANASZEK
Kuba to drugi syn 

Krystyny i Konrada 
Banaszek z miejscowo-
ści Kaski, gm. Baranów. 
Urodzony w piątek, 13 
czerwca 2014 r. o godz. 
11.10. Waga 2,310 kg. 
Wzrost 49 cm.

STEFAN KOSSAKOWSKI
Stefan to pierw-

sze dziecko Karoliny 
Zalewskiej i Konrada 
Kossakowskiego z So-
chaczewa. Urodzony w 
piątek, 13 czerwca 2014 
r. o godz. 22.00. Waga 
3,670 kg. Wzrost 57 cm.

DAWID OSIECKI
Dawid to trzecie 

dziecko Ewy i Krzysz-
tofa Osieckich z Bożej 
Woli. Urodzony w nie-
dzielę, 15 czerwca 2014 
r. o godz. 2.10. Waga 
2,730 kg. Wzrost 51 cm.

ALICJA KLISZCZ
Alicja to dru-

gie dziecko Anny i 
Krzysztofa Kliszcz 
z Sochaczewa. Uro-
dzona w niedzielę, 15 
czerwca 2014 r. o godz. 
4.05. Waga 3,370 kg. 
Wzrost 56 cm.

DOROTA WRZEŚIŃSKA
Dorota to trzecie 

dziecko Justyny i Ada-
ma Wrzesińskich z So-
chaczewa. Urodzona w 
poniedziałek, 16 czerw-
ca 2014 r. o godz. 10.15. 
Waga 3,400 kg. Wzrost 
55 cm.

JAN ŻENTARZEWSKI
Jaś to pierwsze 

dziecko Katarzyny i To-
masza Żentarzewskich 
z Sochaczewa. Urodzo-
ny w poniedziałek, 16 
czerwca 2014 r. o godz. 
11.50. Waga 2,920 kg. 
Wzrost 54 cm.

RADOSŁAW BUNIAK
Radek to drugie 

dziecko Marleny i Ma-
riusza Buniak z Socha-
czewa. Urodzony we 
wtorek, 17 czerwca 2014 
r. o godz. 14.15. Waga 
3,470 kg. Wzrost 52 cm.

MICHALINA KASPEREK
Michalina to pier- 

wsze dziecko Magdale-
ny Orzelskiej i Artura 
Kasperek z Nowej Su-
chej. Urodzona w śro-
dę, 18 czerwca 2014 r. 
o godz. 11.00. Waga 
3,550 kg. Wzrost 51 
cm.

DOMINIKA GOŁĘBIOWSKA
Dominika to szó-

ste dziecko Iwony i 
Dominika Gołębiow-
skich z miejscowości 
Kawęczyn, gm. Teresin. 
Urodzona w środę, 18 
czerwca 2014 r. o godz. 
21.50. Waga 4,200 kg. 
Wzrost 54 cm.

TOLA ŁOSIAK
Tola to pierwsze 

dziecko Patrycji i To-
masza Łosiak z Tere-
sina. Urodzona w śro-
dę, 18 czerwca 2014 r. 
o godz. 22.50. Waga 
2,560 kg. Wzrost 50 cm.

NATALIA KASICA
Natalia to druga 

córka Pauliny i Krzysz-
tofa Kasica z Sochacze-
wa. Urodzona w czwar-
tek, 19 czerwca 2014 r. o 
godz. 10.10. Waga 3,214 
kg. Wzrost 54 cm.

Z wielkim zadowoleniem 
przeczytałam artykuł po-
święcony pani Marii Goł-
kowskiej, ponieważ i ja byłam 
jej uczennicą w Technikum 
w Chodakowie. Z radością 
i jednocześnie zdumieniem 
przyglądałam się także archi-
walnemu zdjęciu załączone-
mu do artykułu. Okazało się 
bowiem, że to fotografi a, na 
której znalazłam siebie i moje 
koleżanki z klasy. Cieszę się, 
że zachowało się to zdjęcie w 
rodzinnym archiwum pani 

Gołkowskiej, bo teraz będzie 
to pamiątka także dla nas, 
byłych uczennic. Pamiętam 
je wszystkie. Od lewej: Ala 
Paradowska, Jadwiga Kurow-
ska, Jolanta Popiołek, pani 
prof. Maria Gołkowska, Bo-
żena Paul, Urszula Grzego-
rek, Aleksandra Materska, 
Hanna Miszczak i Danuta 
Koszelak. 

Jolanta Popiołek
Od redakcji: 

My również cieszy-
my się, że nasza publikacja 

przywołała miłe wspomnie-
nia sprzed kilkudziesię-
ciu lat, bo przypomnijmy, 
że zdjęcie pochodzi z dru-
giej połowy lat 60. Dzięku-
jemy także pani Jolancie 
Popiołek, która przypomi-
na sobie, że sfotografowa-
ne dziewczęta były wtedy w 
klasie maturalnej (1965/66) 
i występowały na jednej z 
uroczystości szkolnych lub 
zakładowych w domu kul-
tury w Chodakowie. (sos)

Jan Karski - właściwie 
Jan Kozielski - znany jest 
przede wszystkim jako 
ten, który dostarczył przy-
wódcom Wielkiej Brytanii 
i Stanów Zjednoczonych 
wstrząsającą dokumen-
tację o zagładzie Żydów. 
Niestety bez rezultatów. 
Był emisariuszem Polskie-
go Państwa Podziemnego i 
kilkakrotnie przedostawał 
się do Anglii.

W czasie jednej z misji zo-
stał schwytany przez Ge-
stapo na Słowacji. Torturo-
wany, próbował popełnić 
samobójstwo. Przewiezio-
ny do szpitala w Nowym 
Sączu, został odbity przez 
członków podziemia.

Po wojnie pozostał na 
emigracji w USA, gdzie stu-
diował, uzyskując doktorat 
na Uniwersytecie George-
town w Waszyngtonie.

Odznaczony Orderem 
Orła Białego i najwyższym 
odznaczeniem cywilnym 
USA. W Izraelu otrzymał 
honorowe obywatelstwo i 

tytuł „Sprawiedliwy wśród 
Narodów Świata”.

Narodowy Bank Polski 
upamiętnił 100-lecie uro-
dzin Jana Karskiego emisją 
trzech monet:

- moneta o nominale 2 zł,
wybita w stopie Golden 
Nordic, przestawia jego po-
dobiznę, podpis i pieczęć 
Ministerstwa Spraw Zagra-
nicznych, 

- na monecie o nomina-
le 10 zł, wykonanej w sre-
brze próby 925, znajduje się 

klucz, w którym Jan Karski 
przewoził mikrofi lmy i jego 
podpis, 

- moneta o nomina-
le 200 zł, wybita w złocie 
próby 900, ukazuje po-
piersie, podpis i napis: 
„Byłem nikim, to moja 
misja była ważna”.

Poczta Polska wyda-
ła z tej samej okazji zna-
czek z popiersiem Jana Kar-
skiego o nominale 4,20 zł. 
Przygotowano także koper-
tę pierwszego dnia obiegu 
(FDC) z okolicznościowym 
stemplem stosowanym 
24.04.2014 w Urzędzie 
Pocztowym Łódź 1.

Pożegnanie monet 

dwuzłotowych

Moneta z Janem Kar-
skim była ostatnią z oko-
licznościowych monet o 
nominale 2 zł, wykonywa-
nych w stopie Golden Nor-
dic, które ukazywały się od 
1996 roku. Były ich w sumie 
552 sztuki. 

Stanisław Duński

 DZWONILI DO NAS

Fotografi a sprzed lat

100-lecie urodzin Jana Karskiego
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Agnieszka Poryszewska 

Na podstawie wyników kon-
troli można pokusić się o 
stwierdzenie, że rynek jest w 
pełni przygotowany do sezo-
nu. Pomimo to klienci biur, by 
móc w pełni korzystać z uro-
ków wczasów, powinni zapo-
znać się z kilkoma podstawo-
wymi zagadnieniami. 

Gwiazdki i foldery
Po pierwsze, osoby, które za-

mierzają skorzystać z usług biu-
ra podróży, muszą sprawdzić, 
czy działalność danego biura 
jest wpisana do rejestru orga-
nizatorów turystyki i pośredni-
ków turystycznych. Informację 
można uzyskać w Oddziałach 
Turystyki Urzędów Wojewódz-
kich, w Departamencie Tury-
styki Ministerstwa Gospodarki 
i Pracy oraz w Centralnej Ewi-
dencji Organizatorów Turysty-
ki i Pośredników Turystycznych 
(pod adresem: http:// turysty-
ka.crz.mg.gov.pl). Tylko przed-
siębiorcy wpisani do rejestru 
spełniają warunki przewidzia-
ne przepisami prawa. Jednym 
z nich jest obowiązek posiada-
nia stosownej umowy ubezpie-
czeniowej. Benefi cjentem takiej 
polisy jest marszałek wojewódz-
twa. Posiada on upoważnienie 
do uruchomienia środków pie-
niężnych w celu np. zapewnie-
nia powrotu do kraju klientom 
upadłego biura podróży.

Kolejną ważną czynnością 
jest uważne przeczytanie treści 
informacji zawartych w ofer-
cie, a nie potoczne „rzucenie 
okiem” na kolorowe wydawnic-
twa. Warto w tym miejscu pod-
kreślić, że nie istnieją jednolite 
standardy kategoryzacji obiek-
tów hotelarskich. Zatem hotel 
„czterogwiazdkowy” w Tune-
zji może znacznie różnić się od 
tego w Paryżu. 

Michał Raczkowski, wła-
ściciel biura Protravel zaznacza, 
że w tej kwestii sochaczewia-
nie stali się już dość zapobiegli-
wi. Przeważnie wybierają hotele 
czterogwiazdkowe. Zwłaszcza, 
jeżeli chodzi o najpopularniej-
sze kierunki czyli: Grecję, Tur-
cję, Egipt, Hiszpanię i Tunezję. 

Oprócz spraw związanych z 
zakwaterowaniem należy prze-
analizować warunki fi nansowe 
wyjazdu, w tym przede wszyst-
kim, czy cena obejmuje wszyst-
kie usługi, czy też za niektóre z 
nich trzeba płacić oddzielnie. 

All inclusive
- Klienci najczęściej wybie-

rają opcję „all inclusive”, czy-
li obejmującą pełne bezpłatne 
wyżywienie, dostęp do baru i 
hotelowych atrakcji. Rzadziej 
zdarza się tzw. HB, czyli wer-
sja z darmowym śniadaniem 
i obiadokolacją - mówi Mi-
chał Raczkowski. - Przeciętna 
sochaczewska para wydaje na 
wakacje około 2,5 tys. zł. Wy-
dawać mogłoby się, że to dużo, 
jednak porównując koszt po-
dobnego pobytu nad polskim 
morzem, często taniej wy-
chodzi wypoczynek za grani-
cą. Różnica polega na tym, że 
na taki wyjazd trzeba wyło-
żyć jednorazowo dużą sumę. 
W polskich ośrodkach wypo-
czynkowych oddzielnie płaci-
my za posiłki, pobyt, przekąski 
i lokalne atrakcje. 

Michał Raczkowski bar-
dzo pozytywnie ocenia sytu-
ację fi nansową sochaczewian. 
Jak mówi, klientów sukcesyw-
nie przybywa. W większości są 
to pary, kilkadziesiąt procent 
jego działalności obejmują wy-
jazdy rodzinne. Coraz częściej 
pojawiają się osoby, które wyjeż-
dżają na urlop kilka razy w roku. 
Rezerwują terminy w czerwcu, 
wrześniu i niejednokrotnie zimą. 
To ludzie dobrze zarabiający, na 
etacie lub właściciele fi rm. 

- Myślę, że w końcu dorów-
namy europejskim krajom, w 
których wyjazd na 10 dni za 
granicę dawno przestał być sy-
nonimem luksusu. Jednym z 
sygnałów, że i u nas społeczeń-
stwo się bogaci, jest zaintereso-
wanie nowościami. Moi klien-
ci pytają o takie kierunki jak 
RPA, Meksyk, Kuba, Tajlandia, 
Wietnam, Oman czy Zanzi-
bar i możliwość bezpośrednie-
go przelotu tam dreamlinerem 
- twierdzi nasz rozmówca. 

Niemiec ma lepiej?
Niezależnie od kierunku w 

którym się udajemy, bezpośred-
nio przed zawarciem umowy z 
biurem podróży, jest ono obo-
wiązane do udzielenia kliento-
wi ważnych informacji w for-
mie pisemnej. Są to informacje 
np. o przepisach paszporto-
wych i wizowych, nazwiska lub 
nazwy lokalnego przedstawi-
ciela organizatora, do którego 
będziemy mogli zwracać się w 
razie trudności. Formy pisem-
nej wymaga przede wszystkim 
umowa z biurem podróży. Na-
leży zwrócić uwagę, czy określa 
ona numer wpisu organizatora 
do rejestru, NIP i wszystkie klu-
czowe informacje o wycieczce. 
Cena imprezy turystycznej w 
żadnym przypadku nie może 
być podwyższana. 

Jeżeli w trakcie trwania 
wyjazdu klient ma jakiekol-
wiek zastrzeżenia do działal-
ności biura, powinien je zgła-
szać niezwłocznie. Absolutnie 
nie należy czekać do czasu po-
wrotu do domu. Do przyjęcia 
reklamacji zobowiązany jest 

rezydent biura podróży. Najle-
piej z jego udziałem spisać pro-
tokół w dwóch egzemplarzach, 
zawierając w tym dokumen-
cie wszystkie nieprawidłowo-
ści. Natomiast jeżeli nie ma re-
zydenta, należy powiadomić 
biuro podróży listownie, najle-
piej listem poleconym za zwrot-
nym poświadczeniem odbioru. 
Nieustosunkowanie się biu-
ra podróży do takiego pisma 
oznacza uznanie reklamacji za 
uzasadnioną z obowiązkiem 
jej załatwienia zgodnie z żąda-
niem klienta. Ważne jest jednak 
udokumentowanie stanu fak-
tycznego. Można na przykład 
wykonać fotografi e pokoju, 
który okazał się inny niż okre-
ślono przy zawieraniu umowy. 

- Co do standardów stoso-
wanych w hotelach, faktycznie 
kiedyś polscy turyści mieli za-
strzeżenia, że są gorzej trakto-
wani niż Niemcy czy Rosjanie. 
Teraz praktycznie się to już nie 
zdarza. Warto jednak wyjaśnić 
w tym miejscu pewną kwestię. 
Poszczególne biura kontrak-
tują w hotelach określone po-
koje lub części budynku. Może 
zdarzyć się, że inna grupa wy-
poczywających została zakwa-
terowana np. w nowszej części 
budynku - mówi Michał Racz-
kowski. - Z reguły dzieje się tak 
dlatego, że ich wyjazd był po 
prostu droższy. Sądzę, że pod-
stawą w takich sytuacjach jest 
komunikacja między biurem a 
klientem. Trzeba po prostu spo-
kojnie omówić wszystkie szcze-
góły wyjazdu z pracownikiem 
biura. A potem tylko cieszyć się 
wypoczynkiem. 

W poniedziałek 16 czerw-
ca w kramnicach miejskich 
odbyło się otwarte, bez-
płatne szkolenie z prawa i 
procedur dostępu do infor-
macji publicznej.

Organizatorem spotkania była 
Fundacja Autonomia. Szkolenie 
poprowadził Krzysztof Izdeb-
ski, prawnik Sieci Obywatelskiej 
Watchdog Polska. Reprezen-
towana przez niego organiza-
cja działa w całej Polsce, pełniąc 
funkcję kontroli obywatelskiej, 
zmuszającej władze do bardziej 
transparentnej działalności.

Dostęp do informacji pu-
blicznej jest jedną z głównych 
zasad funkcjonowania demo-
kratycznego państwa. Wnio-
skować o udzielnie informacji 
może każdy, bowiem stanowi to 
jego prawa obywatelskie zapisa-
ne w art. 61 Konstytucji RP. Do 
udostępniania informacji bez-
względnie zobowiązane są spół-
ki skarbu państwa, jednostki 
samorządu terytorialnego, pod-
mioty dysponujące majątkiem 
publicznym lub wykonujące za-
dania w ramach tego majątku.

Ograniczeniem w dostę-
pie do informacji, wbrew po-
wszechnemu przekonaniu, nie 
jest ochrona danych osobo-
wych, lecz ochrona prywatno-
ści i dóbr osobistych konkretnej 
osoby. Ponadto pozostałe ogra-
niczenia dostępu regulują zapi-
sy ustawy o ochronie informa-
cji niejawnych.

W takcie spotkania prze-
prowadzono zajęcia warszta-
towe. Zebranych podzielono 
na grupy. Każda z nich otrzy-
mała po pięć dokumentów. 
Zadaniem uczestników było 
określenie, co jest informa-
cją publiczną, a co nie i dlacze-
go. Krzysztof Izdebski podawał 
także przykłady kuriozalnej 
niewiedzy urzędników z całej 
Polski, jak chociażby kwestio-
nowanie zgodności z przepisa-
mi prawa rejestrowania obrazu 
i dzwięku podczas obrad rady 
miejskiej.

Kiedy należy zgłaszać 
wniosek? Będzie on uzasadnio-
ny w momencie, gdy poszuki-
wana przez nas informacja nie 
znajduje się w Biuletynie In-
formacji Publicznej danej in-
stytucji. Mylnym też jest prze-
konanie, że wzniosek musi 
mieć formę pisemną, bowiem 
w praktyce ponad 90 proc. in-
formacji udzialnych jest ustnie. 
Przykładowo, gdy pytamy, do 
której godziny otwarty jest w 
urzędzie sekretariat. 

Gdy pytany podmiot nie 
chce udzielić informacji, wte-
dy pozostaje nam wkroczyć na 
ścieżkę postępowania admini-
stracyjnego. W praktyce jest to 
strategia „na wymęczenie na-
tręta”, jednakże cierpliwość po-
płaca, bowiem 70 proc. skarg 
zgłaszanych do Wojewódzkich 
Sądów Administracyjnych wy-
grywają wnioskodawcy. 

Maciej Frankowski

W ramach miejskich obchodów 
Dni Sochaczewa w niedzielne 
popołudnie 15 czerwca w Domu 
Urodzenia Fryderyka Chopi-
na w Żelazowej Woli odbył się 
Koncert Laureatów Międzyna-
rodowego Festiwalu Chopinow-
skiego na Mazowszu. 

Przebiegał on pod hasłem: 
„Przeżyjmy to jeszcze raz”. Dzie-
sięciu najzdolniejszych młodych 
artystów z terenu Mazowsza za-
prezentowało niezwykle zróż-
nicowany repertuar. Jak mówi-

ła dyrektor Państwowej Szkoły 
Muzycznej w Sochaczewie - Jo-
anna Niewiadomska-Kocik - ce-
lem przedsięwzięcia jest przede 
wszystkim propagowanie wśród 
młodego pokolenia muzyki 
Chopina a także poszukiwanie 
młodych talentów oraz wspólne 
muzykowanie. 

Organizatorami tego co-
rocznego wydarzenia arty-
stycznego, są: Państwowa Szko-
ła Muzyczna I i II stopnia oraz 
Miejski Ośrodek Kultury w So-
chaczewie. (Mak) 

Sochaczewianin na wakacjach
Płocka delegatura wojewódzkiej Inspekcji Handlowej w Warszawie przeprowadziła 
kontrole badające przygotowanie biur podróży do wakacji. Nasza redakcja z kolei 
postanowiła sprawdzić, jak sytuacja wygląda w Sochaczewie. Przygotowaliśmy 
również kompendium wiedzy dla każdego turysty. 

Klienci sochaczewskich biur najchętniej wyjeżdżają do Grecji, Turcji i Egiptu

Warto pytać

Młodzi pianiści w domu Chopina
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RUGBY

Sporo meczów stało na wyso-
kim poziomie. Obfi towały w 
efektowne i, co najważniejsze, 
skutecznie wykańczane akcje. 
Walka na parkiecie była twar-
da i tak naprawdę nikt nikomu 
nie odpuszczał. Zresztą jak mo-
gło być inaczej. Przecież w So-
chaczewie zagrali tacy koszyka-
rze jak: Roman Jakucewicz (96 
meczów w reprezentacji ZSRR), 
Aleksander Werenicz (grał w 
Polsce w Legii Warszawa oraz 
10,5 Basket Poznań) oraz Wa-
lenty Bizun i Nikita Płatonow, 
którzy należeli do najlepszych 
zawodników ligi Związku Ra-
dzieckiego.

Oprócz oldboyów na bo-
isku zaprezentowały swoje 
umiejętności drużyny kadetów. 
Z pewnością cieszy fakt, że so-
chaczewianie bardzo podnieśli 
swoje umiejętności, czego przy-
kładem może być zwycięstwo 
w pierwszym meczu ze Smoka-
mi Mińsk. Młodzież uważnie 
obserwowała poczynania star-
szych kolegów i zapewne sko-
rzysta z tego doświadczenia. 

Trzecim turniejem były 
pierwsze profesjonalne zawody 
w piterbaskecie. Jest to bardzo 
dynamiczna odmiana koszy-
kówki, w której dwie 3-osobo-
we drużyny grają na kolistym 
boisku na trzy kosze. Reasumu-
jąc, impreza udała się pod każ-
dym względem, a ja już czekam 
na następną. 

Po zakończonym turnie-
ju, jeden z jego organizatorów 
Adam Hilchen powiedział: 

- Turniej był udany pod 
każdym względem. Mecze sta-
ły na wysokim poziomie, a 
„mała tabela” zadecydowała o 
ostatecznej kolejności. Było na-
prawdę wiele akcji, których nie 
mogliby się powstydzić koszy-
karze z NBA. Wygrała drużyna 
z Brześcia, będąca faworytem. 
Jeżeli chodzi o turniej kade-
tów, to był on mocno obsadzo-

ny. Młodzi ludzie mieli okazję 
obserwować starszych i uczyć 
się od nich. Mam już w planach 
następny turniej.

Organizatorzy dziękują 
wszystkim, dzięki którym im-
preza mogła się odbyć. Należą 
do nich: Paweł Krasucki, bur-
mistrz Sochaczewa Piotr Osiec-
ki, Lamex, Motobuss, pracow-
nicy hali sportowej przy ulicy 
Kusocińskiego, władze MO-
SiR (udostępnienie hali i wstęp 
na basen), Polska Agencja Że-
glugi Powietrznej, Play.pl, Nike 
Polska, Skipper (Andrzej Pień-
kowski), SochoPortalSport (pa-
tronat medialny), wolontariu-
sze (szczególne podziękowania 
dla Kamila Lange), Mateusz 
Pawłowski oraz Aleksandra 
Bieńko i Aleksandra Zielińska 
(sekretariat).

Wyniki

I dzień

Kadeci
Basket - Smoki   36:30
Legion - Smoki    51:40
Legion - Basket   41:39

Oldboye
Grodno - Basket   64:49
RTI - Basket    62:34
Lida - Czarodzieje   50:33

II dzień

Kadeci
Smoki - Legion    50:32

Smoki - Trójeczka   46:36
Trójeczka - Legion   84:49
Smoki - Basket   57:32
Trójeczka - Basket   64:34

Oldboye
RTI - Lida    54:49
Czarodzieje - Grodno   51:46
Lida - Basket    41:34
RTI - Czarodzieje   74:56

III dzień

Kadeci
Trójeczka - Legion   39:36
Trójeczka - Basket   53:31
Smoki - Trójeczka   45:41

Oldboye
Lida - Grodno    54:51
RTI - Grodno    63:45
Czarodzieje - Basket   54:45

Kolejność turnieju

Kadeci
1.Legion Legionowo
2.Trójeczka Olsztyn
3.Smoki Mińsk
4.MOSiR Basket Sochaczew 

Oldboye
1.RTI Brest
2.Sokół Lida
3.BC Sokół Grodno
4.Czarodzieje z Bielan
5.MOSiR Basket Sochaczew 

Nagrody indywidualne

Kadeci
MVP - Wlad Milaszewski (Smoki), Tomasz 
Gortat (najlepszy w Legionie), Filip Brzostowski 
(najlepszy w Trójeczce), Georgi Lipień (najlepszy 
w Smokach) oraz Jakub Gałecki (najlepszy w 
Baskecie).

Oldboye
MVP - Dimitri Dmitruk (RTI), Aleksiej Rutenko 
(najlepszy w RTI), Paweł Koczcienkow (Grodno), 
Oleg Belik (Lida), Dariusz Strzęboszewski 
(Czarodzieje) oraz Rafał Urbański (Basket)

Składy MOSiR Basket 

Sochaczew 

Kadeci
Jakub Gałecki, Kamil Sikora, Antoni Hilchen, 
Patryk Garus, Przemysław Stefański, Dominik 
Walicki, Kacper Kłos, Wojciech Ciurzyński, Piotr 
Romanowski, Paweł Romanowski, Kamil Nowak, 
Adrian Lewandowski oraz Mateusz Szczepanik 
(trener Adam Hilchen)

Oldboye
Andrzej Grad, Rafał Urbański, Artur Bednarski, 
Marcin Januszewski, Zbigniew Mikulski, Robert 
Michałowski, Paweł Gniado, Dariusz Zarychta, 
Łukasz Wójcicki, Marcin Wawrzyńczak oraz Maciej 
Osmolak

Kolejność turnieju Pi-

ter-basket

Dziewczęta
1.Lidia Tomaszkiewicz, Wiktoria Ulicka, Adrianna 
Jakubowska, Kamila Baczyńska

2.Aleksandra Bieńko, Julia Nejman, Aleksandra 
Maciejewska

Mężczyźni (13 drużyn)
1.Kamil Lange, Robert Bulik, Mateusz Szczepanik
2.Tomasz Miklin, Szymon Miklin, Michał Krawczak
3.Dawid Juskowiak, Łukasz Wójcicki, Sebastian 
Jankowski

Organizatorzy turnieju:
MOSiR Basket Sochaczew, MOSiR Sochaczew, 
Urząd Miasta Sochaczew

Międzynarodowe Otwarte Mistrzostwa Polski Oldboyów o Puchar Burmistrza Sochaczewa

Młodzież uczyła się 
od Starszych Panów
Przez trzy dni w sochaczewskiej hali MOSiR koszykarze walczyli o tytuł Mistrza 
Polski Oldboyów w koszykówce. Na „wezwanie” Adama Hilchena, oprócz 
koszykarzy z Polski, stawili się „starsi panowie” z Białorusi. Zawiedli tylko Litwini.

Adam Hilchen nie odpuścił żadnemu rywalowi
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Miniony rok szkolny nie 
był stracony dla sportu. Z 
inicjatywy Adama Hilchena 
rozegrane zostały Szkolne 
Mistrzostwa Sochaczewa w 
koszykówce. Turnieje od-
bywały się niemal w każdy 
poniedziałek. 

W klasyfi kacji szkół ponad-
gimnazjalnych zwyciężyła 
„Osiemdziesiątka” (ZSCKP), 
która w sześciu turniejach 
zgromadziła 76 punktów. Z 
pewnością turnieje organi-
zowane przez Adama Hil-
chena i Pawła Krasuckiego 
warto kontynuować w na-
stępnym roku szkolnym.

Klasyfi kacja końcowa

Dziewczęta
1.ZSCKP „Osiemdziesiątka”   34
2.ZSRCKU „Ogrodnik”   26
3.ZS Teresin    16

Chłopcy
1.ZSCKP „Osiemdziesiątka”   42
2.LO „Chopin”    40
3.ZS „Iwaszkiewicz’   20
4.ZSRCKU „Ogrodnik”   16
5.Prywatne LO    4

Klasyfi kacja łączna
1.ZSCKP „Osiemdziesiątka”   76
2.ZSRCKU „Ogrodnik”   42
3.LO „Chopin”    40
4.ZS „Iwaszkiewicz”   20
5.ZS Teresin    16
6.Prywatne LO    4

Trener drużyn młodzieżo-
wych Adam Hilchen zaprasza 
na treningi, które odbywają się 
w następujących terminach:

Seniorzy: wtorek i 
czwartek, MOSIR, godz. 
20.30-22.00

Kadeci: poniedziałek,
środa i piątek, MOSIR, 
godz. 19.00-20.30

Kadetki: poniedziałek 
17.30-19.00, wtorek 17.30-
19.00 i piątek 15.00-16.30, 
MOSIR

Roczniki 01-03 chłopcy 
i dziewczęta: środa 16.30-
18.00 Gim.1, piątek 16.30-
18.00 MOSIR

Roczniki 04-06: piątek 
18.00-19.00, MOSIR

Grupa naborowa 2007/2008: 
od czerwca, telefon 504 87 
37 57

Pomysł na SMS wypalił

Młodzi rugbiści trenowa-
ni przez Macieja Misiaka 
wygrali ósmy turniej z rzę-
du. Tym razem okazali się 
najlepsi w Ogólnopolskim 
Finale Turnieju Dzieci i 
Młodzieży, który odbył się 
w Gdańsku (14.06)

Sochaczewianie pewnie 
wygrali wszystkie mecze. 
Zdobyli w nich 35 przyłożeń 
tracąc zaledwie dwa. Na-
sza niepokonana drużyna 
żaków zagrała w składzie: 
Aleksander Ciurzyński, 
Dawid Szymerski, Kacper 
Kopka, Sebastian Misiak, 
Michał Szwarc, Kacper Get-
ka, Jan Mroziński, Mateusz 
Panek, Stacy Lazzari, Seba-
stian Kitliński, Przemysław 
Dobijański oraz Dominik 
Barucha.

Wyniki Orkana

Eliminacje grupowe
Orkan Sochaczew - Tur Chojnice  12:1
punkty: Getka (3), Barucha (2), Szymerski (2), 
Kitliński (2), Misiak, Szwarc, Mroziński

Orkan Sochaczew - Budowlani Łódź  8:0
punkty: Barucha (3), Getka (3), Szwarc (2)

Mecze o miejsca I-III
Orkan Sochaczew - Pogoń Siedlce  10:0

punkty: Misiak (2), Getka (2), Szymerski, Kitliński, 
Mroziński, Ciurzyński, Kopka, Szwarc

Orkan Sochaczew - Lechia Gdańsk  5:1
punkty: Barucha (2), Getka, Lazzari, Kitliński

W Gdańsku zagrali rów-
nież młodzicy. Na boisku po-
jawili się w osłabionym skła-
dzie i zajęli dopiero czwarte 
miejsce. Podopieczni Toma-
sza Malesy zagrali w skła-
dzie:  Patryk Książek, Patryk 
Dąbrowski, Patryk Paradow-
ski, Kacper Sajdak, Adam Za-
kościelny, Krystian Mececki, 
Adrian Pętlak, Michał Ciesiel-
ski, Dennis Bregu, Radosław 
Wasilewski, Mauro Lazzari, 
Olgierd Michalski, Jakub No-
wakowski oraz Łukasz Zwo-
liński.

Wyniki Orkana
Orkan Sochaczew - MKS Siedlce  0:0
Orkan Sochaczew - Budowlani Lublin  7:7
punkty: Książek (5), Ciesielski (2)
Orkan Sochaczew - Ogniwo Sopot  0:11
Orkan Sochaczew - Arka Gdynia  0:8

Na boiskach pojawili się 
również kadeci oraz Tygry-
sice. O ich poczynaniach w 
następnym numerze „Ziemi 
Sochaczewskiej”.

Niepokonani żacy
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Ostatni mecz ligowy Bzura, 
będąc gospodarzem, za-
grała z Polonią... na Kon-
wiktorskiej. Mecz mógł 
się podobać, gdyż obydwie 
drużyny stworzyły po kilka 
dogodnych sytuacji. Padły 
tylko cztery gole, w tym 
trzy dla „gości”.

Bzura zajęła trzynaste miej-
sce w tabeli i na dzień dzi-
siejszy jest spadkowiczem 
do ligi okręgowej. 
Bzura Chodaków - Polonia 

Warszawa  1:3 (1:2)

gol: Oziemblewski (42’)
skład: Woźniak - Trafalski, Rybicki, Binienda 
(84’ Strzelczyk), Błaszczyk, Bartosiewicz, 
Oziemblewski (77’ Bargieł), Ohams, Walewski, 
Stencel, Skowron

Wyniki:

XXXIV kolejka
Bzura - Polonia    1:3
Wisła II - Korona   8:0

Amator - Czarni   2:4
Ciechanów - Mławianka   1:1
Naprzód - Mazur   2:2
Raciąż - Gąbin    1:0
Wkra - Ostrovia   1:1
Łomianki - Narew   3:1
Bug - Przasnysz   2:1

Tabela
1.Polonia Warszawa   80  83-18
2.Bug Wyszków   76  66-29
3.Wisła II Płock   68  84-38
4.Mławianka Mława   58  50-32
5.Błękitni Raciąż   58  65-55
6.MKS Ciechanów   57  68-64
7.KS Łomianki    54  48-44  
8.MKS Przasnysz   53  55-48
9.Narew Ostrołęka   49  49-47
10.Ostrovia Ostrów Maz.   48  61-59
11.Błękitni Gąbin   48  37-38
12.Wkra Żuromin   44  46-64
13.BZURA Chodaków   44  57-51
14.Korona Ostrołęka   31  41-85
15.Czarni Węgrów   31  43-62
16.Naprzód Skórzec   30  39-68
17.Mazur Gostynin   23  28-69
18.Amator Maszewo   13  33-82

IV liga, grupa północna

Porażka na zakończenie
W piątek (20.06) na socha-
czewskiej Maracanie odbył 
się I Turniej Piłki Nożnej o 
Puchar Burmistrza Socha-
czewa, który zorganizował 
odrodzony Orkan. Młodzi 
piłkarze (rocznik 2006 i 
młodsi) nagrali się do woli, 
gdyż zawody odbyły się sys-
temem „każdy z każdym”.

Na otwarcie przybył 
burmistrz Piotr Osiecki, 
wójt Mirosław Orliński oraz 
dyrektor MOSiR Mieczy-
sław Głuchowski. Po krót-
kiej części ofi cjalnej rozpo-
częło się wielkie, dziecięce 
granie. Turniej toczył się 
sprawnie i prawie bez in-
terwencji opieki medycz-
nej. Gospodarze okazali 
się bardzo gościnni, odda-
jąc wszystkie miejsca na po-
dium gościom.

Szansę na tytuł Króla Strzel-
ców miał Kacper Niegowski. 
Przegrał jednak dogrywkę na 
rzuty karne (4-5) z Jasiem Kru-
pą (Milan). W dekoracji drużyn 
uczestniczył między innymi 
radny sejmiku mazowieckiego 
Mirosław Adam Orliński. 

Wyniki
Orkan I - Unia    0:3
Orkan II - Skrzydlaci   0:0
Promyk - Ożarowianka   3:0
gole: Sot (2), Bernaszuk
Orkan I - Skrzydlaci   3:0
gole: Niegowski (3)
Promyk - Milan    2:0
gole: Bednarczyk, Bernaszuk
Orkan II - Ożarowianka   0:0
Promyk - Unia    2:1
gole: Sot(2)
Orkan I - Ożarowianka   0:0
Orkan II - Milan   0:4
Promyk - Skrzydlaci   4:0
gole: Bernaszuk, Kowalski, Boczkowski, Rozmarynowski
Orkan II - Unia    1:6
gol samobójczy

Orkan I - Milan    0:1
Promyk - Widok   0:1
Orkan I - Orkan II   7:0
gole: Niegowski (3), Rutkowski (3), Woźnicki
Orkan I - Promyk   0:0
Orkan II - Widok   0:5
Orkan I - Widok   0:3
Orkan II - Promyk   0:4
gole: Bednarczyk, Sot, Malara, Kowalski

Kolejność turnieju
1.Widok Skierniewice   19  18-1
2.PROMYK Nowa Sucha   16  15-2
3.Milan Milanówek   15  19-5
4.Unia Warszawa   13  17-6
5.ORKAN I Sochaczew     8  10-7
6.Ożarowianka Ożarów Maz.    3  0-17
7.Skrzydlaci Kampinos    2  0-16
8.ORKAN II Sochaczew    2  1-26

Nagrody indywidualne
Najlepszy piłkarz - Mikołaj Bednarczyk (Promyk)
Najlepszy bramkarz - Borys Derdzikowski (Unia)
Król Strzelców - Jaś Krupa (Milan, 6 goli)

Składy naszych drużyn 
Orkan I Sochaczew: Michał Brzeziński, Adrian 
Rutkowski, Kacper Niegowski, Tobiasz Fabisiak, 

Patryk Białobrzeski, Filip Woźnicki, Kacper 
Bliźniewski oraz Dariusz Dzięgielewski (trener)

Orkan II Sochaczew: Jan Firlej, Adam Małczak, 
Eryk Makulski, Michał Ciećwierz, Tadeusz Staniak, 
Kuba Brzeziński, Maciej Milczarek, Tomasz 
Brzeziński, Jakub Cierlicki, Cezary Orlikowski, 
Antoni Haczykowski, Daniel Piętak oraz Dariusz 
Dzięgielewski (trener)

Promyk Nowa Sucha: Hubert Chłystek, Mikołaj 
Bednarczyk, Wiktor Sot, Kamil Malara, Bartosz 
Bernaszuk, Dawid Markus, Igor Kowalski, Mateusz 
Boczkowski, Paweł Rozmarynowski, Karol Orliński, 
Adam Malczenko, Kuba Gwieździński oraz Rafał 
Muras (trener)

Sponsorzy:
Burmistrz Miasta Sochaczew, Wójt Gminy 
Sochaczew, MOSiR, Miejski Ośrodek Kultury, 
Adam Orliński, Bakoma, Mars, Jerzy Hołoś (sklep 
sportowy), Sylwester Kaczmarek (piekarnia), 
państwo Krawczak (piekarnia), Piekarnia-Cukiernia 
SPC, Wojciech Wrzesiński, państwo Sierakowscy 
(przedszkole Promyk), Bogdan Wadecki (Delta 
Sport), Krzysztof Różycki, sklep „U Janusza”, 
Marek Kłoszewski (hurtownia wędlin Kuznocin), 
Tomasz Ćwiek (sklep „Pod lasem”) oraz Janina 
i Zbigniew Bogdan (sklep Sezam)

Pomysłodawcą zawodów jest 
poseł na sejm RP Maciej Ma-
łecki. Imprezę od kilku lat 
wspiera także ratusz, Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji, KS 
Bzura Chodaków oraz Dragon 
Fight Club Sochaczew.

Do tegorocznej edycji 
turnieju zgłosiły się 43 eki-
py. Rozgrywki podzielono na 
cztery kategorie: podstawów-
ki (10), gimnazja (16), open 
mężczyzn (14) i open kobiet 
(3). Każda z drużyn musia-
ła składać się z co najmniej 6 
zawodników. 12-minutowe 
spotkania rozgrywano w sys-
temie pucharowym równole-
gle na trzech boiskach. Jeżeli 
spotkanie kończyło się remi-
sem, o rozstrzygnięciu decy-
dowała seria rzutów karnych.

Punktualnie o godz. 9.00 
nastąpiło ofi cjalne rozpo-
częcie turnieju. Pogoda tego 
dnia, chociaż mocno wiało (w 

pewnym momencie poleciał 
namiot sekretariatu zawo-
dów), okazała się idealna do 
gry w piłkę. Najbardziej za-
ciekła rywalizacja rozegrała 
się wśród uczniów podstawó-
wek i gimnazjów. W jednym 
przypadku emocje wzięły 
górę i doszło nawet do pome-
czowych przepychanek mię-

dzy zawodnikami z Socha-
czewa i Kampinosu.

Wydarzeniu tradycyjnie 
towarzyszył piknik sportowy. 
Odbył się konkurs w żonglo-
waniu piłką, było przeciąga-
nie liny i zawody w siłowaniu 
się na rękę. Konkurencje siło-
we, takie jak podciąganie się 
na drążku i wyciskanie sztan-

gi z połową masy ciała w po-
zycji leżącej przygotowali so-
chaczewscy Dragoni.

Trójka najlepszych zespo-
łów w poszczególnych katego-
riach a także królowie strzelców 
otrzymali pamiątkowe pucha-
ry, ufundowane przez organi-
zatorów turnieju. Nagrody wrę-
czali m.in. burmistrz Marek 

Fergiński, dyrektor Centrum 
Kultury Agata Kalińska, za-
stępca dyrektora MOSiR Anna 
Ulicka, prezes Bzury Choda-
ków Robert Szewczyk i oczywi-
ście poseł Maciej Małecki. (mf)

Klasyfi kacja turnieju
Szkoły podstawowe:
1. Pro Team, 2. Żuki, 3.Pchełki

Najlepszy strzelec - Jakub Sieczka
Gimnazja:
1. Wyrewolwerowani Rewolwerowcy, 
2. AC Materace, 3. Orzeł Kampinos

Najlepszy strzelec - Kamil Wojciechowski
Open mężczyzn:
1. Kurczaki na parze, 2. ARK-POL, 3.Chodaków
Najlepszy strzelec - Bartosz Targaszewski
Open kobiet:
1. Aniołki Trafiego, 2. Kozłovia ,3. Korona

Pierwszy turniej odrodzonego Orkana

Dzikie drużyny po raz czternasty
W sobotę 21 czerwca na stadionie MOSiR w Chodakowie rozegrano XIV Turniej Dzikich Drużyn w Piłce Nożnej 
o Puchar Stowarzyszenia Odnowy Sochaczewa „Zamek”. 

Pamiątkowe zdjęcie futbolistek z Maciejem Małeckim Najmłodsi rozegrali bardzo zacięte mecze
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Zwyciężyli zawodnicy z Ży-
rardowa - Mateusz Kostecki 
i Mateusz Czerwiński.

Ekipy dostarczyły wi-
dzom wielu emocji. Mecze 
stały na dobrym poziomie. 

Już w najbliższą niedzie-
lę (29.06) o godzinie 9.00 
odbędzie się w Chodako-
wie pierwszy turniej cy-
klu Wakacyjnego Grand 
Prix Sochaczewa w siatków-
ce plażowej. Kolejne impre-
zy zostaną rozegrane: 2.07 
(godz. 16.30), 5.07 (godz. 
9.00), 9.07 (godz. 16.30), 
12.07 (godz. 9.00), 15.07 
(godz. 16.30), 17.07 (godz. 
16.30). Turniej fi nałowy 
odbędzie się 19.07 (godz. 
10.00).

Wyniki

Eliminacje
Juniorzy - For Fun   21:4
W Ostatniej Chwili - Gumisie   21:11
Płock - Żyrardów   22:20
Volley - Gim.3    21:14
Werrąg - Juniorzy   21:11
Płock - W Ostatniej Chwili   22:20
Werrąg - Volley   21:19

Żyrardów - Gumisie   21:7
Gim.3 - Juniorzy   21:13
Żyrardów - Volley   21:9
W Ostatniej Chwili - Gim.3   21:9

Półfi nały
Żyrardów - Płock  21:16
Werrąg - W Ostatniej Chwili   21:19

mecz o III miejsce
Płock - W Ostatniej Chwili   21:12

Finał
Żyrardów - Werrąg   21:10

Uczestnicy
Żyrardów (Mateusz Kostecki, Mateusz Czerwiński)
Werrąg (Michał Werłaty, Krzysztof Rąg)
Płock (Łukasz Lewandowski, Kamil Graczyk)

W Ostatniej Chwili (Łukasz Smędowski, Piotr 
Mydlak)

Volley (Jakub Stasiak, Łukasz Przydatek)
Gim. nr 3 (Damian Glanc, Adrian Gawron)
Gumisie (Patryk Kowalski, Marcin Gajda)
Juniorzy (Damian Stencel, Mateusz Barszcz)
For Fun (Mateusz Pisarek, Krzysztof Zagajewski)

Świąteczna plaża
W ramach Dni Sochaczewa na chodakowskim „piachu” odbył się
turniej siatkówki plażowej. 

Drużyna Volley o każdy punkt walczyła z wielkim poświęceniem

W Nowej Suchej odby-
ły się XXI Biegi Przełajo-
we im. Marka Kacprzaka, 
których organizatorem jest 
miejscowy klub sportowy 
Promyk. W tym roku wy-
startowało 268 osób. Orga-
nizatorzy odnaleźli w swo-
ich archiwaliach mistrza 
olimpijskiego Zbigniewa 
Bródkę, który startował w 
imprezie zarówno w kate-
gorii szkół podstawowych, 
jak i w biegu Open.

Wyniki

Klasyfi kacje indywidu-

alne 

Szkoły Podstawowe - 
klasy I-II
Dziewczęta
1.Julia Jasińska (Śladów)
2.Wiktoria Komendarek (Kozłów Biskupi)
3.Milena Zajdzińska (Kurdwanów)
Chłopcy
1.Dominik Łyczywek (Śladów)
2.Mateusz Wasiński (Śladów)
3.Marcel Góralczyk (UKS Filipides Teresin)

Szkoły Podstawowe - 
klasy III-IV
Dziewczęta
1.Julia Wosińska (Śladów)
2.Weronika Lewandowska (Aktywni Sochaczew)
3.Wiktoria Goryniak (Kozłów Szlachecki)
Chłopcy
1.Bartosz Jażdżyk (Kozłów Biskupi)
2.Bartosz Ambroży (Kozłów Biskupi)
3.Dominik Budziński (Kozłów Biskupi)

Szkoły Podstawowe - 
klasy V-VI
Dziewczęta
1.Paulina Marcinkowska (Kozłów Biskupi)

2.Patrycja Ciarka (UKS Filipides Teresin)
3.Ola Bugaj (Kozłów Biskupi)
Chłopcy
1.Jakub Aleksandrowicz (UKS Filipides Teresin)
2.Michał Sobczak (Nowa Sucha)
3.Michał Szypszak (Kozłów Biskupi)

Gimnazja - klasy I-II
Dziewczęta
1.Magdalena Sot (Kozłów Biskupi)
2.Joanna Radosz (Łowicz)
3.Agnieszka Gołębiowska (Kozłów Biskupi)
Chłopcy
1.Eryk Jarota (Skra Warszawa)
2.Przemysław Chaba (Kozłów Biskupi)
3.Michał Nowakowski (Nowa Sucha)

Gimnazja - klasa III
Dziewczęta
1.Julia Szymkowicz (Łowicz)
2.Sylwia Ciarka (UKS Filipides Teresin)
3.Zuzanna Zajączkowska (Kozłów Szlachecki)
Chłopcy
1.Rafał Grzegorek (UKS Filipides Teresin)
2.Krzysztof Trzciński (Nowa Sucha)
3.Andrzej Leszczyński (Nowa Sucha)

Bieg Open Kobiet
1.Natalia Grefkowicz
2.Izabela Stanisławska
3.Kinga Drązikowska

Bieg Open Mężczyzn
1.Radosław Sikora
2.Adrian Kowalski
3.Rafał Muras

Klasyfi kacje zespołowe

Szkoły Podstawowe
1.Kozłów Biskupi 
2.Śladów
3.Nowa Sucha

Gimnazja
1.Kozłów Biskupi 
2.Nowa Sucha
3.Łowicz

Biegowy Dzień Dziecka

Na terenie MOSiR w Choda-
kowie po raz piąty odbyły się 
Biegi Chopina. Było to fajna 
i nie nadęta impreza o cha-
rakterze rodzinnym, w któ-
rej wystartowały 304 osoby. 

Zawody rozpoczął bieg 
skrzatów (37 dzieci), z którymi 
„rywalizował” burmistrz Piotr 
Osiecki. Na mecie wszyscy zo-
stali zwycięzcami. Zawodnicy 
walczyli na trasie, a po zakończe-
niu biegu mogli pożywić się do-
skonałą grochówką. Organizato-
rzy dziękują wszystkim za pracę i 
serce, które włożyli w zorganizo-
wanie Biegu Chopina. Jednym z 
patronów medialnych był tygo-
dnik „Ziemia Sochaczewska”.

Medaliści V Biegów 

Chopina

Dziewczęta 
rocznik 2005-2006 (400 m)

1.Julia Jasińska (SP Śladów)
2.Malwina Dębińska (SP4 Sochaczew)
3.Natalia Chojnacka (SP4 Sochaczew)

rocznik 2003-2004 (600 m)
1.Julia Wosińska (SP Śladów)
2.Weronika Lewandowska (Aktywni Sochaczew)
3.Karolina Stefaniak (SP Śladów)

rocznik 2001-2002 (800 m)
1.Barbara Czajka (SP4 Sochaczew)

2.Ewelina Skierska (SP Sanniki)
3.Wiktoria Kacperska (SP4 Sochaczew)

rocznik 1998-2000 (1000 m)
1.Magdalena Sot (Kozłów Biskupi)
2.Zuzanna Zajączkowska (Gim. Kozłów Szlachecki)
3.Weronika Ambroży (Filipides Teresin)

Chłopcy 
rocznik 2005-2006 (400 m)

1.Dominik Łyczywek (SP Śladów)
2.Mateusz Łukawski (SP4 Sochaczew)
3.Filip Offerczak (SP4 Sochaczew)

rocznik 2003-2004 (600 m)
1.Filip Szufliński (SP2 Sochaczew)
2.Konrad Kuziński (SP7 Sochaczew)
3.Wiktor Kowalski (SP Sanniki)

rocznik 2001-2002 (800 m)
1.Kacper Skurzewski (SP4 Sochaczew)
2.Michał Bociek (SP4 Sochaczew)
3.Kacper Zatorski (SP7 Sochaczew)

rocznik 1998-2000 (1000 m)
1.Łukasz Perka (Gim. Sanniki)
2.Daniel Nosarzewski (Gim. Lasocin)
3.Mateusz Organek (Gim. Młodzieszyn)

Bieg kobiet (rocznik 

1997 i starsze, 3000 m)
1.Monika Wińkowska (Sochaczew)
2.Katarzyna Zakrzewska (Aktywni Sochaczew)
3.Iwona Wituska (Aktywni Sochaczew)

Bieg mężczyzn (rocznik 

1997 i starsi, 5000 m)
1.Artur Kamiński (Płock)
2.Tomasz Mikulski (Aktywni Sochaczew)
3.Kamil Winnicki (Filipides Teresin)

Bardzo fajna impreza biegowa

Monika Wińkowska i Katarzyna Zakrzewska do ostatnich 
metrów walczyły o zwycięstwo w kategorii Open
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Na stadionie przy ulicy War-
szawskiej odbył się fi nałowy tur-
niej o Mistrzostwo Sochaczewa 
w Touch Rugby Szkół Podsta-
wowych. Zawody zorganizo-
wały UKS „80” oraz RC Orkan. 
Najbardziej rugbowymi szkoła-
mi okazały się „trójka” (klasa V) 
oraz „czwórka” (klasa VI).

Wyniki

Klasy V

Turniej fi nałowy
SP 4 - SP 2    5:1
SP 3 - Międzyborów   9:0
SP 4 - Międzyborów   7:1
SP 3 - SP 2    4:4
SP 2 - Międzyborów   8:0
SP 3 - SP 4    2:0

Kolejność turnieju fi -

nałowego
1.SP 3 Sochaczew   8  15-3
2.SP 4 Sochaczew   6  12-4
3.SP 2 Sochaczew   6  13-9
4.SP Międzyborów   3  2-24

Klasyfi kacja końcowa 

po 4 turniejach
1.SP 3 Sochaczew 
2.SP 4 Sochaczew 
3.SP 2 Sochaczew 
4.SP Międzyborów
5.SP 7 Sochaczew 

Klasa VI

Turniej fi nałowy
SP 4 - SP 3  3:2, 4:1, 7:1

Kolejność turnieju fi -

nałowego
1.SP 4 Sochaczew   9  14-4
2.SP 3 Sochaczew   3  4-14

Klasyfi kacja końcowa 

po 4 turniejach
1.SP 4 Sochaczew 
2.SP 3 Sochaczew 
3.SP 2 Sochaczew 
4.SP 7 Sochaczew 
5.SP Kąty

Organizatorzy składa-
ją serdeczne podziękowania 
Andrzejowi Misiakowi oraz 
Bogdanowi Pietrakowi.

Szkolne rugby


